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! Witness Elliott Questions by: Mr. Murphy

Senator Lucas: Nob ody ever talked to you individually
about it at all?

!
! Mr, Elliott: No, sir,

i Senator Lucas: That 1s all.,

! Mr. El1l1lott: The statement was very brief.
Senator Luocus: Thank you, Sergeant.

The Vice Chairman: Are you through, Senator?

' $Bnator Lucas: Yes.

| the Vice Chalrman: Mr., Murphy of Pennsylvania will in-

quire, Sergeant,

Mr. Murphy: Sergeant, on December 7th 1t was then Private
Lockhart and Private Elliott, was it not?

Mr, Elllott: That 1s right.

Mr. Murphy: And you got your orders from Jergeant Mur-
phy on#aturday, didn't you?

Mr., Elliott; Yes, sir.

Mr, Murphy: There were supposed to be four men out there,

weren't there?

Mr, Elliott: The setup originally I believe was set for

three,

Mr. Murphy: You were supposed to have four or five,

weren't you? Weren't you supposed tr have a orew chief?

|| Weren't yru supposed to have somebody plotting? Weren't you
I

supposed tr have somebody on the other part of the instrument
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, Witness Elllott Questirns by: Mr. Murphy

and somebody was there watching after the equipment? Farmback

' was supnosed to be out watoching the equipment, 1s that right?

Mr. Elliott: That is right, sir.
Mr, Murphy: They didn't show up, the other two, did they?
Mr. Elliott: That was not adhered to. I mean the table

' of organizatlon for the operatlon of the radar detector unit

| calls for == I believe it called at thut time for five men,

one motorman and the other a orew chief and three operators.
Mr. Murohy: Right. And there were only two there?
Mr, Elliott; Yes, sir, there were only two,
Mr. Murphy: How is that? Where were the other threet?
Mr. Elliett; Well, that I don't recall;, other than just

opera ting short-handed.

Mr. Murphy: Well, isn't it a fact that you two were only

out there te guard the machines with your suns gs part of the
anti-sabotage prograsm?

Mr, Elliott: I wouldnot go 8o far as to say that it was
part of the progrum, It wgs Just a -- as we understoed it a

precaution that the company oomménder wae tuking for the
 equilpment that was out at that station,
Mr. Murphy: Well, did you tell the Army B oard that you

were there for anti-sabotage purpcses?

Mr. £11316t%: I don't recall whether they interprated 1t

' that way or whether I sald that, 9T not.
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Questicns by: Mr. Murphy

Well, we will get your e xact language and 1

Mr. Murphy:

|lwill zet to thal in & minute.

Now, I notline in that chart, S ergeant, you and Lookhart

gtuticn and you were theres from

who was 1t that

3 \planes?

|

|
i
l
|
I
|

|
1! ‘|
l

Mr. Elliott: The only thing that I can explaln of that,

as I osn recall, was that there were no tarzets during the

scheduled prob lem.

l
The evidence is you had no

My. Murphy: That 18 right.

|
|

13

14

'targets and whille the radio interoeptor gtaticn was workling,

in all probably there are endomy goouting planes ou® and when
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you heve them and think they are 1dentified, oall the inter-

s —————

gepter atatlicn and tell them while the enemy are at a dis-

tance.
|

I8 that a falr question then?

Mr. Elliott: Well, if those pla

had them on our ochart =-

I-. My, furphy:

and told about it, did you?

Mr. Elliott: Yes, sir.

My, Murphy: You did not report 1t?

My, Elllott: No, gir, we would have no reason for not

i
|
1

|
nes were out there and we

You had it on your chart but yru never called
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:.I:.tnou Elllott Questions by: Mr. Murphy

reporting them.
| Mr. Murphy: Well, the faot is thut you had no chart of

any kind and you were there on the machine, you and Loockhart

I
|
1
! and there are planes out there; there is no evidence that they
l

Fwore our planes. We had no planes to the north, this ques-
tion of the B-17's, because they did not ocome 1n there, and
| the only thing that i1s left to infer 1is that there are enemy
goouting planes and they are not turned in to the interceptor
etation by Yyou or-Lodkhaft, are they?

Mr., Elllott: I wonder if you could produce the chart so
that I could verify it to you in my own mind?

Mr. Murphy: Yes. Will you produce the chart, please?
My only purpose, Sergeant, in asking this question, - I don't
want to embarrass ycu. There is sohe question about that
| interceptor station working from four to seven and you were
only following out the orders you got, weren't ycuf?

Mr., Elllott: Yes, 8ir.
«- Mr., Murphy: “nd at that time, that tlme of the morning
was very vital?

Mr., Elliott: Yes, sir.

Mr. Murphy: Here 1s planes at 6:30.

Mp, Elliott:- Yes.

Mr. Murphy: 6:45 18 the flrst one.

Mr. Elliott: Yes.
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Questions by: Mr. Murphy

That 18 an important schedule.

Mr. Murphy: Now, the

. aotual sttack does not ceme until arcund 7:30 and the f act is

{
i

i
|

{
I
|
!E
|

1

!
¥

|

i

* that there are ne American planes out to the north and that 1is

to the north of the island and in all probability there are

. enemy scouting planes out in there and I am wondering,if the

interceptor command s tation is working, why Lockhart 4id not

. have a message refleoted to it of an attack coming, especial-
"1y in view of the fact that there is so much testlmony about

I, the Ward 8ighting a submarine.

Mr. Richarison: What good does it do? Thils boy saw only

one flight.

Mr. Murphy: The fact i, sir, no one asked him this

question and they were both there on the machine. Somebody

| plotted 1t and he should know,

Mr. Richardscn: 'Well, nobody asked him about 1it.

Mr. Murphy: WYell, nobody asked him but I think he should

be asked about 1t. e are coming to the end of thils hearing.
Who was it, sir, 1if you know, that mmde that plot as to
thoae_planoaT
Mr. Elliott: VYhy, e8 I ==
Mr. Richardson: 1Is this your plot as you made 1it?
Mr. Elliott: No, s8ir.

Mr. Murphy: Well, we have the plot thst he d4id make.

| We have & ploture made by officer Murphy, certified te by
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tWitness Elliott Questions by: Mr. Murphy
:

| Murphy .
;l The Vizce Chairman: Let him go szhead and finish his ex-

|¢
ii pl&nationu
|

P

Mr. Murphy: Yes, sair.

Mr. Elliott: This ochart wae not taken down after the
oompletion-of this scheduled -- I mean this flight at 7:02,
That chart was laft on the map and 1t was u#ed on through, I
believe for, - I think you will find the times on there.
| Mr, Murphji: In other words, you had there a chart on

whioh plots were made, Did you have a log book?
: Mr, Elliott: Yes, sir, we had the log.
Mr, Murphy: Did the log book remain thers?
Mr. Ellilott: That would have been ==
Mr. Murphy: Wouldn't that be the regular procedure, to
| leave the log book there?

Mr., Elllotts Yes, sir.

Mr. Murphy: &nd wouldn't it be the regular procedure to
leave the log sheet there on December the 7th?

Mr, Elliott: Yes, sir,

.:re Murphy: Now, you have told counsel that you took
that log sheet down and gave it to Captain Upson.

Mr, Eiliott: I took the log sheet down. The sheet that
I took was a more or less sorap paper report.

I
Mr., Murphy: Did you ever testify --
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13,847
'Witness Elliott Questions by: Mr, Murphy

Mr, Elliott: I mean it was not the official four to

| eeven scheduled period thut we had. It was Just something that

i -
you plot in on another form,

Mr. Murphy: D14 you ever testify before any other board

;that you took that sheet to this ocaptain?
i

| Mr. El1liott; No, eilr, I don't believe that I have.
Mr. Murphy: Did you ever saw 1t to anybody until you

came inw Thils room?

Mr. Elllott: I told one of the gentlemen off the reocord

J

last plght that was talking to me about that,

| Mr. Murphy: ¥wo was that off the record? Who was it

on or off? Who d1d you talk to for the first time about taking

Mr. Elliott: I believe 1t was you, wasn't it, Mr. Rich-
ardson?
Mr. Murphy: Yocu mean only to counsel, our own counsel?

Mr, Richardson: I had a conversation with him yesterday

af ternoon.

Mr., Elliott: Yes.

| Mr., Murphy: I am Jjust wondering if that is the one.
Yho was 1t that you told yestérday about this log sheet?

Mr., Elllott: I have been tclking to so many.

Mr. Murphy: No, you were only talking to one about the

log shest. "ho was it? Don't have any hesitanoy.
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"Witness Elliott Questions by: Mr. Murphy

Mr. Elliott: I believe I talked to Captain Ford also on

- e - - -
- - -

that.

qa ! Mr. Murphy: WYho was it you teld abecut dellvering a log
sheet to Captain Upson? I am going to go inte that.

5. 1 Mr. Elliott: I belileve it was Mr. Richardson,

7 H Mr. Murphy: That 18 the only one?
s ! Mr, Elliott: Yes, sir,
l.
0 ; Mr, Murphy: Well, now, when you called that morning

o | Tyler said, "Forget it, didn't he?

;1) Mr. Elliott: Yes, sir -~ well, that is the information
z 12 i that was passed on to me, yes.
i 13 Mr. Murphy: Lieutenant Tyler s aid, "Forzet it" and the
; 14 | faot 18, sir, you thought they were our Navy planes ocoming
i s || in, didn‘t you?
> e Mr, Elliott: Yes, later,
17 : Mr. Murphy: Weil, didn’t you say before the other two
18 | boards that you thought they were our Navy planes coming in?
10 ! Mr, Elliott: Yell, yes,
20 Mr. Murphy: And you also thought that 1t would be a fine

21 || prob lem if we oould have “rmy interceptor planes go out to

22 meet cur own Navy planes as experience, isn't that true?
23 |l Mr, Elliott: Yes, sir, that was an opinion I expressed

24 at that tilme.

in 1] Mr. Murphy: 411 right. Now, you testified hers about

- , ’
i kil e bi¥ - .ﬂf-'-l-..- ey I L. T h:l B b --J‘hf'-. . I —— d.--.l'-wd’.‘:i - ™ "Ef:a-.-'f— A s e
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'Witness Elliott Questions by: Mr. Murphy

; nervousness on each oocasicn. Did you have the intimation
‘ ' at that time of morning that those were enemy planes?
Mr, Elliott: I cannot truthfully say that I d4id.
Mr. Murphy: Right., After Lockhart said,l "Come on, let's

‘. g0 home" you wanted to stay and you did stay until about 7:30,

L}

\

» !/ d1dn't you, after 7:307
' * Mr, Elliott: Yes, sir,

9
9 Mr. Murphy: Then the truck came and you went downtown?
10

Mr. Elllott: To the camp.

11

Mr. Murphy: To get breukfast?

- - -_—— = - - — - — -
- - *

12 | Mr. Elliott: Yes.

13 Mr. Murphy: And immediately upon getting there you found

14 out that war was on, didn't you?

15 Mr, Elllott: Yes, sir,

3 Q 'NOLONIHSYM MINnvyd § AQur v

18 | Mr, Murphy: Yes. And at that time you 4did not associate

17 || your chart at all with the war starting, d4id you?
18 Mr. Elliott: I wonder if you would repeat that last

19 ques tion,

20 | Mr, Murphy: I say at that time when you heard that war

21 | had started d4id yru assoclate the i1dea of having charted

23 |/ planes up on the hills and Japanese planes?

23 Mr. Elliott: Yes, sir. After we found out what had hap-

24 pened we very definitely knew that the fligcht that we had

23 plotted was the enemy flight.

» d - ;.
1 - -
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Witness Elliott Questions by: Mr. Murphy

i S 13,M5
!

| Mr. Murphy: You knew it that morning?

"

Mr. Elliott: Ye were fairly surs.

Mr. B11liott: I don¥t recall telling it to the Army Board.

|
| Mr. Murphy: Is that what yecu told the Army Board?
i

; Mr. Murphy: Well, it may not be of any importince, but
|
'you have mentioned a cuptain and there has been a lot of tes-
!tlmony about the failure of the offiolals, the top command,

in getting this information, Now, you have designated a

nated a Captain Upson, about having given that sheset to him,
and you nevar said a sinzle word about 1t untll two weeks ago
and you testifled ycu even went downtown and got breakfaei
after the start of the attaock,

Now, that pute a burden on Captaln Upson that I want to
'etraighten out, because the papers will carry that story all
over Amerisa, If you d4id, I would like to know 1t, If Yyou
did not, I would like to know 1t,

Mr. Elliott: I am aure'I 114 not have the question put
to me before of what actually became of the record of reading
sheets.

Mr. Murphy: Well, you never mentioned the sheet before,
did you?

Mr, Elliott; 7ell, I --

Sen-tor Lucas:! Mr, Chairman, I don't want to interpose

Lieutenant., Maybe I shouldn'’t mention names, You have desig-

|
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~Witness Ellliott Questicns by: Mr. Murphy

Ean objection, but Ican’t see how this 1s pertinent or material.

I 'ir, Murphy: The gentleman himself, Mr., Chalrman, has

asked a great many queations about that, if the Army knew about

tit.h.:l..s thing and this witness has grne into 1t and I for one am

. net z0ing to let some little Second Lieutenant carry the burden
;fof this thling 1f 1t 18 not lyinzg upon his shoulderas, and tlere
iia not yet a silngle word of aevidennse 1in thils case from Pearl
:iﬂarbor about that 11tth Jecond Lieutenant -- maybe he 18 a

'big Seocond Lieutenant; I don't know: maybe he is a General.

t Senator Lucas: He 38 a Lieutenant C.lonel now, I know

+that.

!

| Mr. Murphy:

Maybe he la, but thef aot 48 he 18 entitled

| %o the same proteotirn as anybody else and I think we ought to

get the facts.

The Vlice Chalrman: Proceed, but let us keep to informa-

tion that you know of your own knowledge, Serzeant.

) Mr. Murphy: Now, then, Sergeant, that was ycur plet that

1morn1ng and there were only you and Lockhart there and how did

|
you come to pul those deslignatGons on that plet, if you know?

!I

Mr. Klllott: You mean the original chsrt of that flight?

{

Mr. Murphy: T No, no, I am geing beyond 7:02., Here some-

ﬁbody has oharted some planes, apparently, at 6:45, that is g

'auarter to seven, 6:48, 6:50, 6:51, 6:51%. You two put them

I!on theres. There were only two of you thers. 'Who put them on'
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Witness Elliott Questions by: Mr. Murphy
Mr, Elliott: The writing there shown on the rsocord of

reading sheets 1 belleve very definitely is my writing: I am

| very sure.

1 Mr. Murphy: Well, was that that yru saw some planes out

- in there at that time?

I
1
!

Mr., Elliott: The plot would have gone through to the

:4 information ocenter. I mean there would be no reascn for me
/|

|
i and Loockhart to hold back any plots.
1

Mr. Rqchsrdson: He 1s Jjust asking you whether those

T-plota wers nput on there hy you,
Mr, Ell1iott: Let me see it azaln,
Mr. Richardason: I have it,

Mr, Mas ten: Mr. Murphy, this 1s the original signed

| by Lieutenant Murphy.

D O MNIOASONIMSYM INyd § davm

Mr. Murphy: Lieutenant Ceclonel Murphy?

Mr. Masten: Yes,

Mr. Murphy: Sergeant, maybe I ocun help you.,

Before the Army Board in question 22 General Frank said:

"What I am trying to ascertaln i8 whether on the
morninzg of December 7th there wgs more activity than usual

or whether there was less aotivity than usual or w.s it

average?

"Sergeant Elliott: Well, sir, during our preblem on

Sunday there waeg practl~sally nc activity at all.
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Questions by: Mr. Murphy

"General Frank: Prior to this time?

"Sergeant Ellliott: Prior to seven o'closk, yes8, sir.
ﬁb had no plots to send in to our information center and
had ne targets,

"General Frank: That is, on the morning of December
7th. Now, 1t may be that at that time the Generals d4id
not know about 1t;, i1t may be that at that time you 4id not
recall these particular indicutions on there and I do
not want to plaze the responsibility on you." All of tbese
experts since Pearl Harbor, so far as I can gee, have
never gotten oclear as to what those indications are and
it 18 getting one record for posterity and ocertainly
1t‘18 on the Board to show on the record what they are.

Mr, Ryohardson: What difference does it make to this

Board Af scmebody else found something =lse?

Mr. Murphy: He 18 the one that charted thewm on the

plots indicating 1it.

Mr. Richardson: What of 1it?

Mr. Murphy: The question 18 41d he send them downtown?

Mr. Richardsen: He certainly knows that.

‘Mr, Murphy: Well, if that had been put on the chart and
he was sure about that, that there were planss out there and
we had no planes out there and there may have been twenty

Iplanes out, he should have sent that information in.
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Questions by: Mr. Murphy

Witneds Elliott

Well, I won't preas it, Sergeant. Yocu made the plétr.

' on there. Do you recall whether you called and reported this

information that morning?

Mr, Elliett: The only comment I can make is 1f those
planes were picked up as a target it would have been reported.
We would have been defeating our purpose, especlally in get-
ting up at four o'clock in the mornling,

Mr., Murphy: Well, probably after seven o‘clock you were
getting specilal training, Did ycu have the ear phones con your
ear in csonnection witﬁ-tho interceptor station before seven?
Do you remember that?

Mr. Elliott: No, sir, I 4id not.

Mr. Murphy: Who was 1t that had the ear phoneé on, or
did anybody?

Mr, Elliott: Private Lookhart was the one that had
the == that did the visual deteoting at that time,

Mr., Murphy: #nd then apparently he said something to
you and you wrote in these little indications there on the
sheet, or wuas that only practice? Maybe there were no p lanes,
but ycu plotted it on there, Now, do Yyou femember that?

Senator Lucas: Will the Congressman yield a minute?

ur, Murphy: Yes, suBa.

Benator Lucas: Does that plot show, 6:48 A.M. or

5348 P,M. up there? As I reoall, thers wasa som9 testiwony,
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Witness Elllott Questions by: Mr. Murphy

althecugh I am not certain now --

Mr, Murphy: Well, if it is his handwriting he was not

' plotting &t night, so it must be morning. He 4id not go baock

" to plotting,

genutor Luoas! Vell, that may be true.

Mr. Elliott: I think you will find on this record of
reading sheet, 1 beliiove the date is put in there and signed
by a "Murphy". Will the gentleman tuke this apart, please?

Mr,. Murphy: May I Just say this, Sergeant? The reason

"I am pursuing this, a witness before the Board here, the very

first witness, Admiral Inglis, told us that the Japanese
sent out scouting planes. That has not been pursued. It may
be that those are the scouting planes; 1 don't know.

Mr. ©lliott: Well, on the 7th of December, as this record
of reading sheet indicates and as I have admitted in my own
handwriting, with the exception of the date, - I don't be-

lieve that I put that in there. You notice the difference in

the --

Mr. Murphy: Is it your Judiment, Sergeant, that the

. times indicated there from 6:45 on were in your handwriting?

Mr. Elliott: Yes, sir,
Mr, Murphy: And 1s it your Judgment that ycu would not
put them on thers unless they indicated that there was a plane

in that vicinity?
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Witness Elliott Questions by: Mr. Murphy

Mr. Elllott: They would have been on the overlay, yes,

'l 8ir,

¢ .41

Mr, Murphy: They would have been put on the =~

Mr., ©“lliott: If they were put on this chart here as a

target.

Mr, Murphy: But at arny rate if you put it there, by you
putting 1t on there 1t would 1indicate that on that morning
that in thelr place there was a plane., Do you have any re-
colleoction on 137

Mr. Ell1lott: No, sir.

Mr. Murphy: Wsell, do you know how —-

Mr, £1liott: I know now we had -- you eee, during the
problem I don't thiﬁi it was really necessary at that time to
have an overlay. That 18, it is very possible that I went
ahead and took thesefeadings figuring out where the location
was giving me the code names and code letters to forward that
information,

Mr. Murphy: '“hat I mean 18 you would not put something
on that chart that morning if there had not been a plane there
to the north of the island at 63457

Mr, Elllett: No, sir,

Mr. Murphy: Apd you hawe no recollection now, or do you
have a recollection as to whether you reported that through

your head phone set vla Lockhart to the station downtown?
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:Iitncsl Elliott Questions by: Mr, Murphy

*; Mr. Elliott: No, sir, I wase under the lmpressicn, 8o

|

- — e e — S—

|
!
I

| far as remembering that, that there were no flights at all.

Mr, Murphy: Well, our information 48 that there were

only a few scouting planes.

! Mr. ElliOtt: Y‘!ﬂ.

Mr. Murphy: But you do not have any diséinot recolleoc-
tion about reporting that or any conversation in connectlon

'with it, do you?

far.

now, this 1s the first time you have been asked about it

since December 7, 1941, 1ls that rightt?

|
‘ Mr., Elliott: That i1s right, The ghings that happened

prior te that time you wouldn't have time to note that, not

Enowing,

Mr. Murphy: 1 want to make 1t clear, Sergeant., Far be

| 4¢ from me to want to embarrass you., Ye want to know the

 faots, And you don't have any recollection. The fact is
there 18 a problem before this committee.
I have no other questions.

Senator Luocas: Will the Congressman yield?

Mr, Murphy: Yes, sir. I am through.

e — — i — -

.If there were, there were very few, as the few here indlcates.

Mr. El1ljott: No, I am afraid I -cannot remember back that

Mr. Murphy: And one of the reasons why your memory is dim
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' Witness Elllott .' Questions by: Sen. Luoue

i
|
l
!
|
|
LA |

, radar? WYhat would you do aboutl 1t7
|

 pyself or anyone else, the man operating the scope will 3et

Senator Luocus: What was the ordinury practice that was

‘followed by you and Lookhart when you dld £ind a plane through
Mr. Elliott: Regardlees of whether it wes Lookhart and

i.t a line on the target, lining up the mlleage and the antenna
|

t to get the azimuth. He will pass that information on to the

information, on to the people --

genator Luoas: That was done every day that you were

out there in the ewent that you located a plane or more than

one plane ccming 1in?

- —_— — =

Mr. Flliott: Yes, sir.

aeﬁator Lucas: That was part of your duty?

Mr, ©Tlliott: Yes, slr.

ganator Luces: To immediately transmit that information

| on to the information center?

| Mr., Elliott: That 1s right, sir,

Senutor Lucas: And there was no reason why if you did

locate these planes at 6:45, 6:48, 6:50 and atl geven that you

e — T —— e —

d1d not turn thet over, that yru did not pursue the 8same ccurse

on December the 7th that you had pursued at every other time

that you had been out there operating this radar equipment?

| Mr. Elli0tt: Yes, and I might explaln what seems to be

" a mixup here, too, that ordlnarily before December 7th I am
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Witness Elllott Questicrns by: Sen. Luocas

| sure we 414 not plot the astual plots on the overlay unless

|

" there was a falrly good slzed £f1ight, because we had the re-

[
|

' oord with the information that the scope operator passed over

' to the plotter and keeplng a record of the plots that aremade

. you could retrace any fllght that you wanted to mark on there,

| 4

' but the point I am getting at is this, that the £1ight that we

|

picked up at 7:02, that we had to follow a different course

beczuse it was our duty and we followed on that follow-up all

the way in,
Jenator Lucas: The only point I am trying to mske here

‘ to oleur up the situatlon 18 thsat up teo seven o'cleck on
Desember the 7th, 1841 you pursued and followed the same Course
that you had been following day after day out there as far as

tranemitting information down to the information center.

Mp, Elllott: Y=s, sir,

Jenutor Lucas: Now, after seven otolock in the morning,
when you knew that everybrdy was off duty and you sighted
this big group of planes , you immediiately thought that 1t was

necessary to make a spaolal ccll on that and get it to the

informction o enter and you 80 did?

Mr. Elliott: Yes, sir. I might make the ocomment, too,
that so far as reportingtto the information center, regard-
less of whether it was a distinot overlay, as long as it was

" on those record of reading sheets that would have been

T e L T R Py A e T T it TN A I TN L NN AT
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‘'Witnees Ellliott Questions by: Sen. Lucas

I"-
‘e

reperted to the plotter at the informatlion center. I mean

b 4 »
; L]
"

| thers wruld be no point in writing these records down and not

l

" send it in,
8enator Lucas: And, of course, you couldn't tell if you

did plot these planes at 6:45 whether 1t was an enemy plane or

| whether i1t was one of cur planes?

Mr., Elliott: No, sir, we couldn‘t tell that,

Mr. Murphy: 'Will the Senator yleld?
Senutor Lucas: I took you off before,

Mr, Murphy: Mr, Chailrman, I ask that the paper which

' the witness has in hils hand, whioh indicates the 6:45 mark

- and the others that are in his own handwriting, be placed in

| the record,

The Chairman: Without objecticen 1t will be dene and

>
»
o)
3
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o
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N

spread on the record now as part of the record.

17 Mr, Murphy: I ask, Mr. Chairman, that it ba a photostatio

is || copy because it is in his own handwriting.

10 The Chairman: Well, the counsel wlll take cure of that.

20 (The dooument above referred to 1s in words and

(Insert figures as folleows, to-wit:)
chart)

. a2

23

24
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Witness Elliott Questions by: Mr. Cearhart

The Chairman: Mr. Gearhart?

Mr. Gearhart: Mr, Elliott, I was called out of the room

for a short time.

Mr. Elliott: Yes, 8ir.

Mr. Gearhart: Some of the questions that I want to ask

you might have baen asked heretofore.

First of all I want to know about your tour of duty on

| this machine on the 6th and on the 7th.

i

]

!
1

|

Mr. Elliott: How de you mean that? You mean to explain
it to you?

Mr. Gesrhart: Well, shat I mean 18 what hours 4id y cu go

| 6th?

Mr. Elliott: I ses. On the 6th of December we werse sent

1 out there to relileve two men, to, 80 to speak, guard the unit.

We were armed with .45 pistels,

Mr. Gearhart: You mean to guard the unit or operate the
unit?

Mr. Elliott: Yes, sir, to guard the unit.

Mr., Gegrhart: All right. What time of the day 4id you
ar~ive there on the 6th?

Mr. Elliott: It around 12 noon. We relieved the two men

1and in sending us out there we were to remain there and at

four o'oclock the next morning we were to operate our scheduled
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Witness Elliott Questirns by: Mr. Gearhart

operating perierd, four to seven A.M.

Mr. Gearhart: Do I understand you correctly, you arrived
out there at noon on the 6th with instructirns to guard the
machine until four the next morning and at four the next morn-
ing you were with Lockhart to operate the machlne, 18 timat
corraot?

Mr. Elliott: That is right, sir. I might explain about
this guarding the unit. It was no walking guard post, it was
not oconsidered as such., That is the impression that we had.
The impression that we had wpse 'that there were Just to be men
there in case anythinz oame up, any prowlers around or any-
thing like that and that 1s the reason we had the gun there,
but so f ar as any walking guard, or patrclling around there
was brought up, there was nothing llke that. It was Jjusi that
somebody should be there and we got arms in cae~ Any prowler
came around,

Mr., Gearhart: And you and Lockhart were there from nocen
on the 6th day of December 1941 until 4 A.M. on the 7th day
of December 1841 and during that time the machine was not
operated at all?

Mr. El1l4ott: The machine -- between 12 noon and 4 A.M,
the muchine was not operated, no, sir,

Mr. Gearhart: Was i1t warmed up?

Mr. Elliott: No, sir, not that I reocall.
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Witness Ellicrtt Questions by: Mr. Gearhart

Mr. Gearhart: Did you enter the ocompartment in whioh the
machine was oontailned between those hours that I have just
mentioned?

Mr. Elliott: Yes, sir. We had trouble with the oll pump

 on the generator motor in the power plant,

Mr. Gearhart: You spent some of that time Trepalring
those particular items?

Mr, Elliott: Yes, sir, we rc;pairod the o1l pump.

Mr. Gearhart: How long d4id 1t take you to repalr the oll
pump on Saturday?

Mr. Elliott: It took a good part of the afternoon.

Mr. Gearhart: Is that the reason why the machine was not
operating for thebntire day, or was 1t bemause you were not
supposed to opdfate it that day?

Mr, Elliott: I don't believe there were any direct orders
not to operate it, It just was not operated.

Mr. Gearhart: Now, there was an offlcer's tent, war tent,
near the mobile instrument, wasn't there, and that 1s where
you slept _that night?

Mr. Elliott: Th&t 1s right, sir.

[ "
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Witness Elliott Questions by: Mr. Gearhart

Mr. Gearhart: Iieutenant Lockhart slept there that

i night, too?

Mr. Elliott: Private Lockhart at that time, yes, sir.

Mr. Gearhart: Private at that time?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Mr. Gearhart: How were you awakened? By an alarm clock?

Mr. Elliott: Yes, sir. :

Mr. Gearhart: When was that set for?

Mr. Elliott: Off-hand I do not recall. I 1magine
sround & quarter of 4.

Mr. Gearhart: And when you got up did you have to do
anything to the radar instrument to prepare it for service
beginning at 4:00 o'clock?

Mr. Elliott: Yes, sir. As I recall, we had some small
work to finish up on the o1l pump. I believe we had worked
through until it was dark and ve stopped work on 1it, and
all there was left was just to make the connections, and we
planned to do that in the morning.

Mr. Gearhart: It was still dark at a quarter of 4,
wesnit 1t.

Mr. E11iott: Yes, slir.

Mr. Gearhart: As soon asyou were awake did you start

to work on your oll punp?

Mr, Elliotht; Yes, sir.
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Questions by: Mr. Gearhart

Before 4:00 o'clock?

Yes, sir.

Mr. Gearhart: Did you have the machine ready to operate

* at 4:00 olclock in the morning?

I

Mr. Elliott: We went on the air at 4:15, sir.
You went on the air before you had com-

pleted the oil pump repair?

l Mr. Elliott: No, sir. We finished our oil pump repalr

' and reported on the air approximately 4:15.
The Vice Chairman: What time?

Mr. Elliott: 4:15.

Mr. Gearhart:; Then these repairs delayed you?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Mr. Gearhart: Fifteen minutes?

Elliott: Yes, sir.

Mr.

Gearhart: Then you went on the alr?

m.

Mr. Gearhart: Now you sald you came on duty, In

reference to that machine, at noon on the 6th, the day before?

Mr. El11io0tt: VYes, sir.

Mr. Gearhart: Now had the men you relieved at that
time been operating the mschine, or had they merely been on:

| guard on the machine?

| Mr. Elliott: I em not sure as to whether they operated 1t.
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‘Witness Elliott Questions by: Mr. Gearhart
| I believe they did plotting. They knew how to do it, but
| they had them assigned there and that was their duty, their

straight duty, was to remain there 24 hours a day.

Mr. Gearhart: But you don't know whether or not these

| men that you relieved at noon on the 6th were operating

the machine or merely guarding 1t?
Mr. El110tt: No, sir.
Mr. Gearhart: And under your general orders you could

nave operated it after 12:00 ofclock if you wanted to and

' the instrument had been usable?

Mr. Elliott: Yes, sir, I am sure we could have.

Mr. Gearhart: You are definite on the point that you
put the machine in operation at 4:00, or 4:15 o'clock in
the morning of the day following?

Mr. Elliott: That 1is right, sir.

Mr. Gearhart: And you kept it in operation until 7:00
on the morning of the 7th day of December, 1941?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Mr. Gearhart: Now there i1s some confusion in my mind
in reference to the hours under which you were working. Dild
you have a different tour of duty on Sundeys and holldays
from that which you had on week days?

Mr. El1liott: You mean in connection with the time for

the problem from 4 to T2
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Witness Elliott Questions by: Mr. Gearhart

Mr. Gearhart: The operation of the machine.

Mr. Elliott: I believe that was the same through the
lweek, 4 to 7 in the morning.

Mr. Gearhart: Now how many days had you been with
Lockhart assigned to that machine prior to the 7th day of
December?

Mr. Elliott: For actual operation, two weeks, and for

|| setting up the unit another two weeks. We moved out there

just about a month before December Tth.
Mr. Gearhart: Now you want me to understand now that
the hours during all that two weeks for the operation of
that machine were from 4 in the morning until 7 in the morning?
Mr. El11iott: As I have testified before, I am not
sure just how long we had been working from 4 to 7. I believe
that a2ll the time we were out there in those two weeks we
operated from 4 to 7, but I am not positive.
Mr. Gearhart. Now are you willing to say, as a matier
| of fact, that on week days the operation hours were from
7 in the morning until 5 in the afternoon and that 1t was
only on Sundays and holidays that you operated from 4 in the
morning to 7°?
Mr.-Elliott; Not as I recall it, no, sir.
Mr. Gearhart: Well, I happen to have the sworn testimony

of Lieutenant Joseph Lockhart before me, in which these
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Witness Elliott Questions by: Mr. Gearhart

questions were propounded and to which he gave these answers:

"Q. They were operating with approximately six men?
"A. That is right. There were approximately six men
of our unit. We had six in ours. We operated from 7 to 9

o'clock."

I think that 9 olclock should have been "5", from the
text.

"Q. Nobody operated at nighttime, so far as you know?

"A. If there was an alert, or if maneuvers were going
on, or something of that kind, there was a night operation.

"Q. From 7 to 5, except for lunch periods, you were

on daily?

"A. Yes, during the week.

"Q. Sunday was & day off normally?

"A. We had to operate Sundays from 4 in the morning
until 7 in the morning. We took turns. That happened to be
my Sunday.

"Q. When did you first arrive on the island™, and so
forth.

Now that i1s the testimony of Private lLockhart at that
time, which is very definitely in conflict with that which
you tell us ﬁow. Could you make a mistaeke of that wide

variation?

Mr. Elllott: I do not think I could have more than he
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{ Witness Elliott Questions by: Mr. Gearhart

could have. I make this testimony from what I remember.
As I remember it, we worked from 4 to 7 in the morning
straight through on a prob}em, as we had been scheduled

| throughout the week and also on Sunday. That is from what
I remember. I may be wrong, I don’t know.

Mr. Gearhart: Well, you have been asked to make state-

ments about thils affeir on several different occasions, havenit
you?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Mr. Gearhart: And the first time you made a statement
about it was shortly after the event, wasnit it ?

Mr. El1110tt:; Yes, sir.

Mr. Gearhart: Wasg there ever an investigation conducted
in which you testified or wherein you were not asked what
was your tour of duty?

Mr. Elliott: 1In explaining my tour of duty, I do not

| recall whether I was asked about the other days of the week

or not.

Mr. Gearhart: Well, are you willing to say that
Lieutenant Lockhart wvas entirely wrong when he said it wes
only on Sundays and holidays that they started the machine
in operation at 4 in the morning?

Mr. Elliott: Well, I would not know what to say on that,

sir. The only thing T can say egaln is, as I remember it, we
operated from 4 to 7 every day, and that that was our scheduled

1
|

- UpGraving periva Jov ow’ problem. Lhatc 18 as oL remember it .
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| witness Ellilott Questions lY: Mr. Gearhart

Mr. Gearhart: You remember now that you were on this
assignment from the first day of December, 1941, at least.
| vYou first sald esbout two weeks, but you are certain you
: were on for one week prior to December 7, aren't you?
Mr. Elliott: You mean as to operating myself?

Mr. Gearhart: No, that you were on this particular
| assignment with Private Lockhart.

Mr. Elliott: That may have varied at any time. I
meaﬁ they could have assigned Lockhart and someone else.
We did not work as & particular team. Any man in the univ
could work with Lockhart.

Mr. Gearhart: All right.

How many of the days of the first week of December
did you work with Private Lockhart? |

Mr. Elliott: That I cannot recall either.

Mp. Gearhart: How many nights during the first week
of December, 1941, did you sleep in this officeris tent
& Opana?

Mr. Elliott: Only the one night, sir, the Saturday
night before Sunday, December T

Mr. Gearhart: Then do you want to tell me that you
did not work on that instrument from four ofclock to 7

o'clock every day on the £irst week of December, including

the morning of the Tth?
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Mr. Elliott: I cannot recall that either, sir.

Mr. Gearhart: As a matter of fact you do not know

what the tour of duty was on those instruments on Sundays

and holidays, do you; it might be Just as the then Private
Lockhart pointed out, is that correct?

Mr. Elliott: That could be correct, yes, sir,

Mr. Gearhart: Now, when I returned to the room, I
heard you testify when 7 ofclock arrived there that morn-
ing --

The Chalirman: 7You are going into another phase of 1it.
It 1s now 12:30,

Mr. Gearhart: I am perfectly willing to suspend here.

However, it is only 12:20.

The Chalrmen: All rigat, go ahead.
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Mr., Gearhart: As I came in you were testifying when
7 o'clock arrived, Lieutenant Lockhart, then Private Lockhart

was about to turn the machine off, and you seaid, "No, let

it go on a while."
Mr. Elliott: That is right, sir.
Mr. Gearhart: How 1s that?
Mr. Elliott: That 1is right.
Mr., Gearhart: Why did you want it to go on a whille?
Mr. Elliott: Beceause I was there for instructlion pur-

peses., I was there to learn more gbout the unit, and slince
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Questions by: Mr. Gearhart

! we had had the unit on from 4 until 7, disregarding the

15 minutes late, I figured on continuling operating, that

Mr. Gearhert: Do you want this committee to understand

he could give me the instruction that I desired.

that the only reason why the mechine was continued in opera-

tion after 7 o'clock on the moraning of the 7th was because

Mr. Elliott:

sergeant, ani that was the understanding, that I was to get

further training after the problem, that we were to continue

on the &ir.

Mr. Gearhart:

you asked Private Lockhart for an opportunity for a little
extra training on the instrument?
Yes, sir. That was pre-arranged. Per-

mission was obtained from Sergeant Murphy, our platoon

But you had been on that instrument

from four o’clock in the morning, clear down to T7?

Mr., Elliott:

Thet is right, sir.

Mr. G earhart : Did not you consider that training

enough in one period? ;

Mr. Elllott:

That was treining in one field, sir. There

was umwre than one type of traiing on the job. I was very

familiar with plotting. The training I was to gel was the

operation of the scope where you actually detect the planes.

Mr. Gearhart:

Now, has not this idea of additional

trainirz, your continuing oan the instrument after the hour




13,468
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J of 7 been suggested to you by & number of other people

:
g as something you might say to explain for having stayed

i
f
|

on the instrument? Has anybody suggested to you that that
1'wou1d be a good explanation that you might give?

Mr, Elliott: For picking up planes, you mean, on
December 77

Mr., Richardson: No. He is aaiing you whether somebody
told you what to say.

Mr, Elliott: ©No, sir.

Mr. Gearhart: Now, as a matter of fact, did not you
stay on that instrument, and, as a matter of fact, is it
not true that it was not turned off for the sole and only
reason that the truck that was to take you to breakfast

had not arrived?
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Mr., Richardson: Will you re ad that question to him?

Mr. Gearhart: It is a little complicated., I will
ask it in a simpler form.

As & matter of fact, did not that instrument continue
in operation simply because the truck that was going to take
you to breakfast had mwt yet arrived?

Mr, Elliott: There also 1s some discrepancy -- not
discrepancy, but I do mwt recall exactly what the set-up
ves in this truck coming back. Originally, it vas intended

that we were to stay there until 12 ofclock. I believe when
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' Witness Elliott Questions by: Mr. Gearhart

wve called -- when I called through the Administration

line, we had to call to our platoon, and they put us on
through to the information center, and it was at that time,
I belileve that we were told instead of working until 12
noon, as was previously stated, we would only work until

8.

Then, after 7, why, we continued the operation.

Mr. Gearhart: Well, haven't you testified here before
that the reason the instrument stayed in operation, the
reeson why you did not turn it off was simply because the
truck that was supposed to take you to breakfast had not
yet arrived?

Mr. Elllott: I do not recall meking that statement,
no, sir,

Mr. Gearhart: Well, reeding further the testimony
of now Lieutenant Lockhart, then Private Lockhart --

Mr, Elliott (interposing): Pardon me, sir. What
testimony is that of Private Lockhart? To which Board or
committee?

Mr. Gearhart: Testimony by Private Lockhart given
to the Office of the Chief Signal Officer in the Pentagon
Building, Washington, D. C., on October 30, 194k,

Mr, Eiliott: I see, sir.

Mr. Gearhart: "Q As you vere operating this thing,
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Witness glliott Questions by: Mr. Gearhart

you did not see anything at all until about two minutes
after 7. When 7 o'clock came what did you say to Elliott?

"A We mentioned the fact that the truck had not
arrived, and there was no particular point in closing
up ani sitting out in the grass when we could be comfort-
able inside,."

Is that‘corract, or is that Incorrect?

Mr. Elliott: I do not know how much my word 1is agalnst
his, but in my opinion, if he made that statement, he lied,
because at 7 o'clock he had already started to shut down
the unit, ani it was put on again through my efforts. The
unit was already beling turned off at 7 o'clock when we were
told by the Information Center that the problem was over.

Mr. Gearhart: Now, will you say that his statement
here, plain as day, is a lie?

"Answer. We mentioned the fact that the truck hai not
arrived, and there was no particular point in closing up and
sitting out in the grass when we could be comfortable inside"?

Mr. Elliott: I personally think it would have been
more comfortable laying in the grass than working inside.

Mr. Gearhart: All right. Then you are saying that
that is a lie?

Mr, Richardson: Just & minute, Mr. Chalirman. I do

not think the witness ought to be requlred to say that any

— T T i
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Witness Elliott Questions by: Mr. Gearhart
testimeny that has bsen taken 1is a lie.
Mr. Gearheart: Mr. Chairman, the witness has injected °
that word. I haven't.
The Chalirman: Yes, the witness did. | r ‘S
Mr. Gearhart: He said Lieutenant Lockhart lied, and
I am asking if this i1s one of those lies, since he has used
a shortening of the word. Is 1t?
Mr. Elliott: I was not following you, sir.
Mr. Gearhart: I guess you were not following very much

of anything, even then.

- —— e Ty i —— T el —— -

The Chalrman: .IB the member of the committee disputing
the fact that this radar instrument was in operation?

Mr. Geqrhart: I will not ask yoﬁ again to pass upon
th2 veracity of Lieutenant Lockhart, since I think you have
already done 80.

"Q Then, you tracked it to about 22 miles. By that
time the truck hai arrived?

"A No. By that time we hed lost it in the permanent
distortion.

"Q You cut off the machine?

"A We looked around a little further for somebody
else and did mot see anything, so we closed down the machine.

"Q ‘Had the truck arrived by that time?

—— T T e W g o
- - d -

I

A Yes.
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|

Is that a correct statement of what occurred at that
time? |

Mr. Elliott: The unit was closed, and off the alr
before the truck arrived. We were taking our bedding
along to the of:icerﬂé tent that you referred to, and were
preparing to get on the truck when it arpived, but the
unit was definitely shut down between 20 minutes of 8 and
a quarter of 8. That was the time that we went off the
air.

Mr. Gearhart: Now, I just want to ask you thls ques-
tion in conclusion.

You had no regular written order telling you when you
gshould be operating the machines and when you should be
just there guarding the machine, is that correct?

Mr. Elliott: No, sir, that was Just a verbal order.

Mr. Gearhart: Who gave you those verbal orders?

Mr, Elliott: That was passed on to us by Sergeant
Murphy, the sergeant in charge of the platoon. |

Mr. Gearhart: Now, where did you work on the 5th, 4th,
and 3rd of December?

Mr. Elliott: There agailn, I don’t recall.

Mr. Gearhart: Were you assigned to operate other
machines bésides the one which was at Opana?

Mr. Elliott: No, sir, I was not.
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. Witness Ellliott Questions by: Mr. Gearhart

Mr. Gearhart: During the last week of November and

| 4pstrument was the portable machine which was stationed

at Opana?

Mr. Elliott: That is correct, sir.

Mr. Gearhert: And you are not able to tell us whether
or not your tour of duty was different on week daﬁa from the
' Sundays and holldays which occurred in that two weeks'

. period?
Mr. Elliott: I have made my statement from my memory.

i ———— ——— —
o — - -

- If my wemory isn't right, why I don't kmow just what else

I can 88y.

- -
———

| As T recall it, we worked from 4 ofclock in the morning

until 7. That is, on the problem.

—— — — . ——

| Mr. Gearhart: Then you went on duty on the afternoon

of Saturday, or noon time Saturday?

e ———

Mr. Elliott: Yes, sir.

Mr. Gearhart: And did not do q.nything but repair

the instrument until the following morning &t 4. Who told

you to put it on at 4 the following morning?

Mr. Elliott: Those were our instructions from Sergeant

i
|
|
| Murphy, to go on the air at } oiclock. That was understood
|

| that we were to work from 4 to T.

Mpr. Gearhart: How long had you been under training
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for this kind of work?

Mr. Elliott: Approximately a month and & half.

Mr. Gearhart: Where were you trained? At Schofield
Barracks?

Mr. Ellictt: Partially, yes, sir. Partlally there and
partially in the field, after the unit was set up.

Mr. Gearhart: Was Lieutenant Lockhart, or Private Lock-
hart, in those days, under training with you at the same

places?

Mr. Elliott: I would not say he was under tralning.

. I do not recall that he was.

Mr. Gearhart: As a matter of fact, he had been under
training vﬁy back the previous June, had he not?

Mr. Elliott: I imagine he had.

Mr. CGearhart: As & matter of fact, you regarded him as
an expert in radar operation, did you not?

Mr. Elliott: 1In the operation I might have, yes, sir.
He knew how to do it. I don't know how much of an expert I
wvould c&ll him.

Mr. Gearhart: Well, he did the opsrational work, did
he not, and you did the plotting and recording?

Mr. Elliott: That is right, sir.

Mr. Gearhart: And he had supervision of your work

as well, did he not?
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Mr. Elliott: Yes.

L]

; Mr. Gearhart: That is all.

L]
|
.

¥
{

i The Chairman: The committee will recess until 1:30
, olclock.
|

1 You be back then, Sergeant.

i

(Whersupon, at 12:35 o'clock p. m., the committee

recessed to 1:30 p. m. of the same day.)
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AFTERNOON SESSION 1:30 p.m.

w

g | The Chairman: The committee will come to order.

@ :

g | Sergeant Elliott.
|
!

- TESTIMONY OF GEORGE E. ELLIOTT, JR.

8 (Resumed )

7 A The Chairman: Senator Ferguson.

g |l Senator Ferguson: Sergeant, you had a sheet of paper

o ‘I there this morning. Would you let me Xnow what that is?

o0 || You said you had some figures on it.

11 Mr. Elliott; Yes, sir. That 1s a record of readiugs

13 sheet. It has on it the log of all the plots that you make

13 of the targets at the time that you make them.

14 Senator Ferguson: And was that sheet made daily by

IS the people who operated the machine?

2 O "NOLODNIMEBYM ""INYd ¥ AQuYM

16 Mr. Elllott: Yes, sir. That was made daily by the

17 plotter.

18 Senator Ferguson: Well, would it show what time the ¥

— o ——
& -
- w

18 machine was operating, what time you started to work and

- -
i -
-

[
ao || what time you quit? | }

2t Mr. Elliott: ©No, sir, I don't believe that is covered

22 || on the log. The only indication that you would have there |

23 1s the time of the plots.

24 In other words, the first plot to the last plot would §

gs glve you,the interceding plots would give you the time.
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I Senator Ferguson: But it wouldn'’t indicate when you

i

were working on the machine?

Mr. Elliott: No, sir, it wouldn't.

Senator Ferguson: Now, we have heard a lot about decora-
tions fram.vafioua witnesses. Were you decorated during the
var in any way?

' Mr. Elliott: I have received a letter of commendation
| from Lieutenant General Emmons, Major Tinker and Brigadier
General Davidson of the Hawailan Department.

Senator Ferguson: Was that for the part you took in
the events on the morning of Pearl Harbor?

Mr. Elliott: Yes, air,*it vas.

Senator Ferguson: Now, your fellow private who was
there, what decorations did he get for what he did at that
time?

Mr. Elliott : The only one that I know of that he has
is the Distinguished Service Medal.

. Senator Ferguson: Do you know whether he got it for
his conduct that morning?

Mr. El11iott;: Yes, sir.

Senator Ferguson: The Distinguished Service Medal.

Do you know whether Lieutenant Tyler, the officer that
was called oﬁ.the telephone, received also the Distinguished

Service Medal for his part?

M e e - e i B i ol e A e ddc Bl - ) -
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Mr. Elliott: That I don?'t know, whether he did or not.

Senator Ferguson:; Now, you told us something about a
statement that you made. Did you sign that statement?

Mr. Elliott: Yes, sir, I did.

Senator Ferguson: Can you give us the substance of
what was in that statement outside of what you told us thils
morning that they wanted you to certify that there were three
men there and in fact there were only two?

Mr. Elliott: Yes, sir. The statement,in substance,
was that. As I mentioned this morning it was very brief.
We didn't break it up actually into things that were done.

In other words, such as him doing the scoping and I
doing the plotting. We just put down "we" picked up this
flight and "we" gave the time, and so forth. It was very
brief.

Senator Ferguson: How many pages?

Mr. Ell1ott: It only covered one page. 1 believe
it was double-spaced type. |

Senator Ferguson: Were you sworn to it or not?

Mr. Elliott: I believe I was, by the officer that I
signed it before.

Senator Ferguson: Did it purport to state what had
taken place that morning.aa far as you seeing this flight

was concerned?

-
h
E:iu_
P R LY TER ST P IrT TN P  woviopeem U Y oy aae |
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2 | Mr. Elliott: No, sir. Are you speaking of myself

|
5 | individually?

4 ; genator Ferguson: Yes. “hat was in the statement.
& ‘I| Mr. Elliott: No. Everything was "we" .

e ! Senator Ferguson: It was a joint statement?

7 | Mr. Elliott:; Yes, sir, 1t was & joint statement.

Senator Ferguson: Now, I am not quite clear on this

| pecord as to when you went back to where the machine was atb

10 opana.

§ 1 Mr. Elliott: We arrived around 8 olclock. The attack
E 12 had been going on for about 5 minutes or so. The time

; 13 element there was only the length of time enough to get

% 14 our belongings or equipment and to get back on the truck

% 15 | and get back out to the unit which I imagine did not take
o

16 more than a half-hour, to getv back there.

17 Senator Ferguson: You would say that around 8:30 to 9:00

I8 olclock you were back to the radar station?

19 | Mr. Elliott: Yes, sir.

g0 Senator Ferguson: Were you 1n a position at that

2t time to ascertain if 1t was then being operated by scme other

23 men?

-

23 Mr. Elliott: It was belng operated by other mén, yes, 8ir.

24 Senator Ferguson: Well, were you near the station, did

25 you see any plotting then?
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Mr. Elliott: WNo, sir, I didn't. You see, having our
camp nine miles away, we didn't have any living facilities
at the unit itself. We went out there and started clearing
off some ground to put up the tents.

genator Ferguson: So that you didn't pay attention to
wvhat they were doing on the machine?

Mr. Elliott: No, sir, not until my next tour of duty,
which was much later in the day.

Senator Ferguson: Now, as I understood this machine
that you had, this radar, you couldn't tell the number of
planes but by the sound wave you could teli there were a
great number of planes, or more than two or three planes,
is that right? |

Mr. Elliott: Not by the sound wave. By the visual
electrical impulse which you see.

Senator Ferguson: By the impulse?

Mr. El111ott: Yes, sir. 'wa_could tell that there was
probably more than ordinariiy by the size of the echo.

Senator Ferguson: Well, now, ordinary doesn't mean
mich to the committee at the present moment. More than
how nany?

%r. Elliott: As T testified this morning it may have

been 50 to a hundred, but I couldn't say.

Senator Ferguson: Now, did you indicate when you telephoned

Questions by:; Senator Ferguson

P —
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| in any way that your machine showed 50 or a hundred?

Mr. Elliott: Not by number, but just explaining that
| there were a large number of planes. I mean, we knew there

| were a larger number of planes then ordinarily.

senator Ferguson: So instead of the number being used
the word "large" was used, the adjective "large”?
| Mr. Elliott: Yes, sir.

Senator Ferguson: Or "many". Which was 1t? Wes 1U
| "large" or "many"?

Mr. Elliott: Large.

| Senator Ferguson: Large?

Mr. Elliott; Yes, sir.

Senator Ferguson: Now, there was & plat shown you
this morning, & tissue plat. Do you recall that?

Mr. Elliott: Yes, sir. I have it.

Senator Ferguson: Now, 1s that the original paper
that you made or ﬁsed on the morning of the 7th of December
19417

Mr. El1l14iott: Yes, sir, it 1is.

Senator Ferguson: Your own handwriting or markings
are on there; is that true?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Senator Ferguson: Now, I notice that the line of

flight was not as regular as this one on this chart that was

Witness Elliott Questions by: Senator Ferguson
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Witness Elliott Questions by: Senator Ferguson

made for us. Would you put those dots on that paper that

is now before you.
Mr. Elliott: Yes, sir.

Senator Ferguson: So that would be an accurate chart

of everything that happened up until 7:40 as far as you

Mr. E11iott: Yes, sir.

Senator Ferguson: And after that, of course, you allowed |

the paper to remain on the machine so that some other private
or some officer would use it from that time on?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Senator Ferguson: And you were only speaking of it as

of the time that you left there, which was about & quarter

to 82

Mr. Elllott: Yes, sir.

Senator Ferguson: Mr. Chairman, I now ask that this
original paper be made an exhlbit in this case.

| The Chairman: Is there any reason, Sergeant, why you

| wish to keep that as your personal property? This 1is the

original.

Mr. Richardson: This is a part of the files. It doesn't

| belong to this witness.

The Chairman: ILet the original be filed as an exhibit.

Mr. Masten: 155.
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(The document referred to was marked

Exhibit No. 155.)

Senator Ferguson: Sergeant, I have only a few other

questions. On these markings, that 1s, 6:48 and 6:45, and
the one that hasn't a number, could they be more than one

plane, do you know? That doesn't designate one plane or more

than one, does 1t?

Mpr. Elliott: No, sir. That is one of the flights

that I referred to, it was less or out of the ordinary --

I mean it was ordinary.

genator Ferguson: It was an ordinary flight?

Mr. Elliott: It was an ordinary flight. I mean there

was no exceptional echo on the scope.

Senator Ferguson: Does this map show how far out the

plane to our left on this map, 6:48, would be from your

station?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Senator Ferguson: How many miles?

Mr. Elliott: It doesn’t show on the map. I mean, on

the overlay. You would have to have the map in the radius

room that this chart was made from. You see, the overlay

18 marked with two of the grids of the particular map that

vas used.

h Sanator Ferguson: With a scale cn 1t, 18 that what it 1s?
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Questions by: Senator Ferguson

The overlay has a scale on 1t?

Mr. Elliott:

The scale has been put in later. That

was not on on December 7. We didn't put any scale rule on

there. The scale that we used on the plotting table was

just the radius rod, which is calibrated in miles.

Mr. Richardson: Will you estimate the distance from

this 6:48 to your Opana station here?

MI' ° Murphy .

There are two 6:48's on there.




S

1G

18

13

14

16

5 @ ‘NOLONIHSYM "MNnvd W auYM

16
17
18

ie

4‘l' 23

a3

oL |

23 |

W e dldris i ek 1P T O

13,485
witness Elliott qQuestions by: Senator Ferguson

Seneator Ferguson: I mean the one to our left as

we are looking at this map.

Mpr. Elliott: I would judge about 95 miles.

genator Ferguson: Did you hear any conversation there
on the day after you went back that they had used thils
machine to follow out the Japanese planes as they were
ieaving the Island going back?

Mr, Elliott: I believe they tracked some of the planes.

However, it was pretty much of a mixed up affair. I
mean they were dispersed. I mean, they didn't come =-- they
didn’t go out in the same formetion that they came in. And
T think that what happened was that they had plots here
and there, and it was just almost impossible to keep up
with all of the targets as they lef?v the Island of Oahu.

Senator Ferguson: Well, after they got out, looking
at the plot before you, there are sou® planes at 10:39,
10:27 -- you see them on that plat before you, going north?
Are they on your original map?

Mr. Elliott: I am just wondering whether you are under
the impression that the two targets you point out there are
at thet mileage away from the Island. There is no indica-
tion up here. It would be very -- I retract that. I see
it.

Senator Ferguson: Look on your original map. Do you

Bl = -Ih L Ram -1 T
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witness Elliott Questions by: Senator Ferguson

see those chartings?

' Mr. Elliott: Yes, sir.

L

| Senator Ferguson: There is a way on the machine to

knowv whether & plane is coming in to the machine or going
out, is there not?
Mr. Elliott : Yes, sir, very definitely, sir.
Senator Ferguson: Very definitely.

Mr. Elliott: Yes, sir.

i

Senater Ferguson: So that the people operating the
. machine would be able to determine if there were pla.nea-
leaving, as shown by this plat, that they were going north?

Mr. Elliott: That 1s right, sir.

Senator Ferguson: That machine only had two methods
of reaching the center, and they were both Wy telephone,
there were no other means of communication. No teletype?

Mr. -‘Elliott: ©No, sir.

Senator Ferguson: Just by telephone?

Mr. Elliott: Just by the two telephone lines, yes,
sir.

Senator Ferguson: And you knew of m bombing in the
vicinity of where you were working with this machine, 80
as to interrupt the telephones, so far as the center was

concerned?

Mr. EFlliott: You are spesking of after the attack?
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Senator Ferguson: Yes.

Mr. Elliott: No, sir.

Senator Ferguson: Where was the Communications Center?

Mr. Elliott: Down at Fort Shafter.

Senator Ferguson: Do you know whether it was bombed?

Mr. Elliott: No, sir, I don't. I really couldn't
say.

Senator Ferguson: There was communication by road
between Opana and Fort Shafter?

Mr. Elliott: I understand that there was.

denator Ferguson: About how many times, do you know.

Mr. Elliott: Off hand, sbout 50 miles away from Fort
Shafter.,

Senator Ferguson: N ow, 1is there anything that you
could tell us here today that we haven't asked you about
that may be of benefit to us on this question? h

Mr, Elliott: Yes, sir, there is one point.

In reading the Roberts report, it states in there in
substance that a non-commissioned officer was instructing
& private and at thet time there was no non-commissioned
officer involved. Private Lockhart and myself, both
privates, were there only.

However, when Prlivate Lockhart was called into the

Roberts committee, a staff sergeant went along with Private

- . 3
" ‘ :
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Witness Elliott Questions by: Senator Ferguson

Lockhart, although I don't know whether he went before
the committee.
Now, thls staff sergeant was put in charge of the

unit sometime during the day of December 7, over the
Sergeant Murphy that had been in charge.

And, as I stated before, I don't know whether he

testified before the Roberts committee, although I do know

| that he went in with Private Lockhart, together, the day

that he testified.

Jenator Ferguson: I have the language now before me,
and I wonder whether this is the language you are talking
about.

On page 11 of the Roberts report:

"A non-commissioned officer who had been receiving
training requested that he be allowed to remein at one of

the stations and was granted leave to do so. At about

- 7:02, he discovered what he thought was a large flight

of plenes slightly east of north of Oechu at a distance of
about 130 miles."

Was that the sentence that you had in mind?

Mr. Elliott: Yes, =ir, it vas.

Senator Ferguson: You wanted to state that there were

no commissioned officers, two privates were all that were

there?
Mr. Elliott: That 1s correct, sir,
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Senator Ferguson: That 1s all I have.

The Chairman: Mr. Keefe?

Mr. Keefe: I shall be very brief,

I gather from your testimony, Mr. Elllott, that you were
operating this radar equipment fundamentally for tralning pure-
poses, is that right?

Mr. Elliott: Yes, sir.

Mr. Keefe: Now, when you went out to this particular task
did you get instructicns from any superior offiocer as to what
you were to do and what reports you were to make, if any?

Mr., Elliott: None other, sir, than just the report':l.ng of
any targete that we had frund.

Mr. Keefe: Well, who gave you those insetructions?

Mr. Elliott: Well, that ocame down through the chain of
command from the ccmmanding offloer.

Mr. Keefe: In other words, you were directed to report
any targets which you found in the operatlion of this machine?

Mr, Elllott: Yes, sir,

Mr. Keefe: Apd when were yru to meke the reperts, - im-
medlately?

Mr, Elliott: Yes, sir, as soon as posslble,

Mr. Keefe: And that is why that phone on the ochart board
was there on the machine?

Mr, Elliott: Yss, sir. That was the main purpose of our
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training, was getting that information as soon as oruld be
posaible to the information center.

Mr. Keefe: 8o that it was oconsidered to be part of your

| training to be able to epot a plane or a target, as you say,

and to immediately report that, with the necessary directicns
and distances and so on, to the information center?

Mr. Elliott: That is correct, sir.

Mr. Keefﬁ: 8o that Af the 0cocas%ion 8éme when it was ne-
cessary to utilize that information in that rield you would{
be trained to perform properly, 48 that truo? 4

Mr. El11iott: That 1s correot, sir,

Mr, Keefe: Now, you had no ideas that there were any
Jap planes liable to ocome in cn Oahu that day, 4id you?

Mr. Elliott: No, sir.

Mr, Keefe: You hadn't any idea as a private in the
United 8tates Army that there was any theought of an attack on
Oahu imminent or liable to take place?

Mr. Elliott: No, 8ir.

Mr, Keefe: 9o that as far as your charting these tar-
gets on your report, it wae merely mroutine?

Mr, Elliott: Yes, sir. It was more or less of a theo-

retical problem.

Mr. Keefe: And yru would have made your report whether

those were Jap planes or American planes just the same?
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Mr, Elllott: That is correct.
Mr, Keefe: But I understood your testimony to be that

you were oconcerned bec:use of the large number of targets that

|| showed up, is that right?

Mr, Elliott: That 1is correct, sir.

Mr. Keefe: And that caused ycru some concern and some
nervousness, as you said; when you reported it?

Mr, Elliott: Yes, sir,

Mr. Keefe: Now, if there had only been an ordinary num-
ber of targets, three or four or five, ycu would have re-
prrted that exactly the same way, would ycu not?

Mr, Elllott: That is definitely right.

Mr. Keefe: How soon after you observed the planes or
tarzets, as you have descoribed, would u normally reprrt to
the information center?

Mr, Elllott: I would Jjudge offhand thirty te forty-five
sezonds,

Mr. Keefe: So that I assume that when you found out
later that the planes that ycu had noticed on yocur machine
turned out te be Jap planes you were as much surprised as
anybody else? |

Mr, Elllott: Yes, sir.

Mr, Keefe: That 18 all.

Mr.'uurphy: Mr, Chairmen.

-
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1

| |
. ;l The Chailrman: Mr. Murphy.

Mr, Murphy: Ser3eant Elliott, I notice on the chart there

[thOro are two 6:48's, so that would indicate that at least at
that moment you sighted on your muohine at least one plane in
‘each of those locaticrns, isn't that right?

Mr, Elllott: That 18 correct, sir, if the times are both
the same day.

Mr. Murphy: Well, Imnderstand that that shows December
7the I will Just show you what I mean,

Mr. Elliott: I believe that this overlay here will show

a 1ittle more than December 7th.

Mr. Murphy: Now, there is a plane thers, or ait least a
pip in there at 6:48, there i1s another 6:48. 'Would that mean

that you feund a plane here, at least one plane here and an-
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other plane here at the same time?
Mr, Ellioctt: That 1s possible, yes, sir,

Mr, Murphy: And would you know whether or not there was

one plane or sevoral'planoa in each of those places?
Mr. Elliott: Dependinz on the size of the echo.
Mr. Murphy: Well, assuming there was only two or thres,

you ocouldn't tell the difference from whether it was one there,

could you?
Mr. Elliott: No, sir, not at all.

Mr. Murphy: Then I notice on this 6:58 and 6:59 there
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Questidns bhy: Mr. Murphy

are red staraes instead of white. Do you know what that would

t Indlocate?

Mr, Elliott: I weonder Af I may examine the chart?

Mr. Murphy: Yes, I wish you would, taks your time. 6:58

- and 6:59, as well as these three over here, 7:40, 7:43 and

7:43, are indicated by red stars, whereas the others are in-
dlcated by white blooks., Was there any set procedure as to

one having a red star and the other having a white blook that

You know of?7

Mr, Elliott: No, sir, none that I know of.

Mr. Murphy: I have one other thing. In answer to the
Jenator from Michizun you said that those a t 6:48 were or-
dinary, By that yeu mean ordinary ins ize, 18 that 1t?

Mr. Elllott: That is ocorreot, sir,

Mr, Murphy: No dather questions.

The Chairman: Juar. one question, Serzeant., You were
asked this morning about the testimony of Private Lookhart in
rega rd to the truck being late arriving at the station and
also about some suggestion that 1t would have been mwre com-
fortable out on the grass than on ého inaide of the station.

Re:jardless of that, whether it woull have been more com-
fortable or not on the grass, or whether the truck was late,
the staticrn was in operation at ﬁhe time you have testified

and 1t was taking these readings that you have desoribed here
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596  Witness Elliott Questions by: The Chairman
|
}to the committee?
} Mr, Elliott: That is correot.
a | The Chairman: Ne matter what the cause of your delay in

5 |Igetting away from the statirn, whether ycu had prearranged to

8 i stay until eight o‘clock or whether the truck was late or whether
+ |l 41t would have been more comfortable somewhere else, you were

s ||at the station and at the machine taking these readings as

o || these planes came 1in?

) Mr., Elliott: That 1s oorreot, gir,
§ 11 The Chalrman: Znd Private Loockhart was there with ycu?
; 12 Mr., Elliott: Y;a, gir,
F 13 The Chairman: Yes., There was one other question, but I

14 ||have forgotten what it was.

G ‘NOLONIHEYM

15 Mr. Riohardson: May I ask a questicn, Mr. Chairman?
. 10 The Chairman: Counsel wishes to ask a qQuestion.
17 Mr. Richardson: Sergeant, you. did put the information |

s |lwhich came in over your radar statlen on this plot that yeu
o |lhave been sxamining here all morning and at the time you saw

20 |/these ships ccming in from the north? fh

& Mr. E1llott: You are referr ing to the Y02 plot# - o=

22 Mr. Richardson: Yes.

24 Mr, El;iott: Yes, 8ir. |
24 Mr. Richardson: Now, 31d you take off at the same time a b

25 |llog whioh would pe a atation racord showing the progresa of

I
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those planes?
Mr. Elliott: Yes, s8ir.
Mr. Richardson: Now, what was the paper, 1if any, that

you took in with you that ycu gave to your platoon commander

gwhen;you cam= to camp at eight o'cloock?

Mr. Elliott: 7That was a copy of the record of reading
sheets with the recorded plots on them.

Mr. Rychardson: But the log that you took remained in
the station?

Mr., Elliott: That I do not know.

Mr. Richardson: The one that you took in and gave to

Mr. Elliott: No, sir, there was no officlal record.

Mr. Richardson: Was there any other record of the pro-
gress of the planes by way of a log, except the one you gave
to your platoon commander?

Mr. Elliott: No, sir,

Mr. Richardson: You are sure you gave that paper to him
when you came toxyour oamp a tleight olclook?

Mr, Elliott: Yes, sir, we gave it to him,

Mr., Richardson: That 18 all,

The Chailrman: Any further questiona?

Mr. Keefe: May I ask a question Jjust to be sure?

The Chairman: Yes,

Witness Elliott Questions by: Mr., Richardson

the company commander showing that was not the officlal record?




. Witness Elllott Questione by: Mr.

Mr. Keefe: I don't know a great deal about rudar

Would ycur scope, - I believe yru referred to it?

Mr. Gearhart: O0Oscilloscope.,

Mr, Ksefe: Osollloscope, would that show a ship that
came on the surface of the water?

Mr, F1lio0ott: Yes, sir, it would, Ordinarily ycu cannot
plck up a ship at sea 1 would say over thirty some mliles out
becauee the ship is over the horizoen and 1t 1l an impessibllity
to de that.

Mr. Keefe: Well., if there wae in fact a ship within that
thirty mile visibllity limit that you have expressed, 1% wruld
show on your oscilloscope, would 1t not?

Mr. Elliott: Yes, sir,

Mr. Keefe: It micht even be a whale surfacing, might it

Elliott: It ocould, yes8, sir.
Keafe: Or & submarine 1f it came to the surface.
Mr. Flliett: I don't want to be quoted on that. 1 be-~
lieve 1t would, yes, sir.
Mr. Keefe: But as te plenes, they would show on the
osoilloncope at a greater dlstance hecause of the visibllity
- above the horizon, is that rightf?
Mr. BElliott: MNot necessarily. I mean if you had a plane

thirsry nllag oust, tha size of the sche would probably ha mich
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' or whatever it 18 that shows on thils oscilloscope that you oan

see visually.

Mr. Elllott: Yes, 8ir.

Mr. Keefe: You also hear, do you not?

Mr., Elliott: No, 8lr, ycu do not hear.

Mr. Keafe: Yrumo not?

Mr, Elliott: No, g8ir,

Mr., Keefe: Well, then, these pips would be larze or
small, depending upon the distance away?

Mr élliott: Depending upcn distance and the slze of the
crbjeot,

Mr. Keefe: 1 Bsee. That is all. |

Mr. Richardson: Now, Semzeant, the lower the apprcaching
objact gets, the closer 1t goes to the surface of the sea OT
the land that you are looking over, the harder it is to pick
1t up with your radar, is it not?

Mr. Elliott: That 18 correct as to the tralining that we
had.

My, Rqchardson: And the f act that you could see these
planes £irgt 137 miles away gshowed they had a pretily good ele-
vation in the air, did 1v not?

Mr. Elllott: Yes, 81X
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;;H.tnqu Elliottt Questions hy: The Chairman

lire Richardson: Can you estimate what that elevation was?

Mr. Elliott: No, sir, I could not.

Mr, Richardson: All right,

The Chalrman: You sprak of the echo throughout your tes-

litinonr here. Ycru referred to the echo. That i8 not a sound

that you yrurself heard. It is the registration on this in-
strument of the sound made by the planes at the distance?
Mr, Elliott: Yes, sir,
The Chairman: You ﬁould not hear that at all but yeu
would see 1t as 1t 1s recorded on this chart?
Mr. Elllott: That is correct.
The Chalrman: Yes,
Mr. Elllott: We ocall it an electrical impulee or an seocho.
The Chalirman: It 18 not an echo as we --
Mr. Elllott: Or 1t 1s commonly oalled a pip.
The Chairman: It 1s not an echo as we understand an echo
that we hear?
Mr. Elliott: No, sir. I am sorry I have thrown you off,
The Chalirman: I wanted that explained, Tﬁank You very

much, Sergeant. We appreciate your wlllingness to come here

and give your testimony and you are now excused,

Senator Brewster: Perhaps one Question, I haven't been

here much of the day. There has been a round robin question-

ing and maybe this has been asked before, Is there anything
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1 Witness Ellilott Questions by: The Chairman

»

n’turthor that you know, that you have not been queried about,

| that you think would be helpful?
| .

|
| The Chairman: He was asked that by Senator Ferguson.
|
|

| Mr. Elllott: Ne, sir, I belleve that I do not have any
H more, I appreciate gratefully being called here. I Jjust
came down as an observer yesterday and I certainly did not in-
tend to be here today and neithar'did my boss,
The Chairman: Where is your home now?
Mr., Elliott: Long Branch, New Jersey, sir,
The Chairman: What 18 your occupation?
Mr. Elliott: I am with the New Jersey Bell Telephone
Company.
The Chairman In what capaolity?
Mr. Elllott: As a construction olerk,
The Chalrman: I see, all right. Thank you very much.
Mr. E11liott: Thank you again, sir, *
(Witness excused.) '3
The Chalrman: Who 1is the next witness?
Mr. Richardson: I would like to call Captain Creighton.
The Chairman: (aptain Creighton, please come forward. 'i
Mr. Gearhart: Mr, Chairman.
The Chairman: Mr, Gearhart.

Mr, Gearhart: We disocussed the probability of Lieutenant

Lockhart being o0alled as a witness in this ouse and I have
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13,500

iezaoortainod that he has business that will consume the entire
ﬁ day. 1In viow of this situation and the confllots on aome of

‘ the points in the testlmony of the witness who has just lefd

I the chair, I think we should include the testimony of Lieuten-

unt Lookhart at this point in the reocord.

I have & copy of the transoript of his testimony given

on October 30, 1944 in my hand. I ask that it be included 1in

the record.

Mr. Richardson:; Was that given 1in arny of our reports,

Congressaman?

Mr. Gearhart: No, i1t 48 in additlon, Thie is a speclal
investization conducted by the Signal Corps in preparation for

the writing of a histery of that part of the Army.

Mr. Richardson: It would seem to me, Mr, Chalrman, that
1t at least 18 of the grade of the Clausen affidavits, to
g8ay the lsast, I do not see any objeotion,

The Chairman: Well, I see no objeotlcen to makbing it

part of the record at this point,

(The testimcty of Lisuuhant Lookhart above referred

referred to is in words and figures as follows,-~

t0-wit:)




CORPFPIDENT 1AL

e e T T W T e T A, B e . el W B e AW e st

Transcript of

CROSS-EXAMINATION OF LT. JOSEPH LOCKHART
(Signal Corps - SCAWH)
Who, On the Morning of December 7, 1941
Detected the Approach of Japanese

Planes to Pearl Harbor.

Place of Examination:
Conference Room: Office of the Chief Signal
Officer, Pentagon Building, Weshington, D. C.

$
»
O
O
»
v
»
c
s
2
»
»
-
9
Q
g
v}
N

October 30, 104L.
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Interviow with Lisut. Lockhart
Fraser: When you were in the islands, there wsare six 270-Bis;
were installed?

- Lockhart: There were no 270-A!s. The 270-A was 4 unit that
was initielly designed. We never had any of them.
Thers were only six units con the island.

That was the latest machine available?

It‘waa the latest aveillatle tc us. They may have had
other equipment in the laboratcries, but 1t .was not yet
avalleble to us.

They were opersating with approrximately six men?

That 1s right. There were approximately six ﬁen par
unit. We had six in ours. We operated from seven to

"{" :‘1‘-‘{.) ?
mine o'’clock.
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Nobody operated at nighttime so far as you knovw.

o

=,

Iff %“here was an alert or 1 mansuvaers ware golaiz on or
sonmething of that kind, there was night operation.

Arom seven to five, sxcept for lunch periocds, you were

on dally?

Yes, during the wveek.

Sunday wae & day off normally?

We hed to operaste Sundays from four in the morning

until sefen ir the morning. We took turns. That happensed

to be my Sundeay.

When £7¢ you f'irgt eririve on
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13,503
I landed on December 10, 1940.
You were really there only three days under a year.
That 1s right.
Did George Elliott come there at that time.
I don't know. He was an Alr Corps man.

How 0ld was he?

About 21 or 22.

What was the first job assigned to you when you arrived

in 1940°?

At that time, I went directly to this particular outfit

that I was with all the time I was there. At that

time we had no equipment and were carrying on training -

and a program similar to Signal line-up.

Was there instruction in the use of the 270-B's.

No, because we had no equipment.

Did your instruction cover any sort of machine at all
or was 1t all of &a general nature?

We were at that time conducting a.company school in
redio theory. Most of our operation was as a radio
Signal company. We hzd tihe old 171 and 131°'s, a smell
field transmitter.

What 1s the maximum range of these equipments?

The 171 15 good for ten miles. We are lucky if we get

two or three miles out of the 131. Those are actually

World War I sets.

- =i - i ® . - — »
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Fo When daid the first radars arrive?

L: They came in July and there were six of them, all

270-Bis,

+ | F: You went right to work learning how to use them?

& ! L: No. One of these units was set up adjacent to the

T company area. No one seemed to know too much about them.

We had the manuals which came with them. We proceeded

B (] to learn the functioning and operation of the equipment.
8 The entire company was trained in the operation.

i .
i0 | F: Was there somebody there who really knew how to operate

I8 1| P Did he train the men in the operation of the equipment?

5 _
% 31 the equipment from the beginning?

v

-SRI R I don't know. There didn’t seem to be too much informa-
C :

;§ a | tion available. Shortly thereafter, Lieut. Bell came

g L

z 14 over. He was very familiar with the equipment.

§ 1

o

n

L O No. He was more interested in the maintenance and

T logging and the operational abilities of the equipment.

18 | F: Was there a school or course which trained the men?

L: There was no established school. The company was

|
9 |
|
20 |
|

running the training program.

a1l | F: Is Col. Murphy whom you speak of the Colonel William

22 | H. Murphy who was killed in an automobile accident 1in

23 | Florida last winter?

2¢ | L I don't know if it was he or someone else.

-—

Be F; Is it very difficult to learn to operate a 270-B?

-
y




1

’

L
0
-
v
-

-

»
,‘i
b

I
.
-
1
>
e

-
-

13,505
No. The biggest problem in the operational function
1s that of being able to distinpguish and intexrpret the
pictures which appear upon the screen.
I suppose to set down the log and track would take some
mechanicel knowledge.

No.

Do you recall if any of these mechines vere out of crder
vhile you were there?

Certainly. WNo mechine is mechenically perfect. We had
to do most of our cwn meintenence st first.

Do you recall vhen you first started using the parti’cular
nachine that you were using on Decembexr 7%

It was about the middle of November. The unit was set

up at Schofield Barracks and we dismounted it and mOVGd
1t to Opanas and set 1t up there.

was there any varticular reason why they moved the
equipment?

It had been set vp 2% Schofleld for purposes of training.
We were living in the o0ld Chemical VWarfare Berracks in
Opena. It was set up right in that vicinity. IT

wasn't sent té Schofield for operetional purpceses. It
was used merely for training. After we meoved the
equipment to Opsarne, we were doing our training on the
job. As new individuals came into the outfit who

hed:n't nad the sreinung, they vere wllocanted for tralining

r——-v—_—" F—w;ﬁ
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13,806
Did you train Elliott?
I helped.
You had been working on.that maéhine since about
Thanksgliving Day?
I guess so. Yes,
When you speak of a truck that was supposed to come,
vas 1t a regular army truck?
It was what is called a four by four.
It came every Sunday or holiday morning to pick up
whoever was operating the machine and carry them back
to whsrevér they were ‘living?
We hadn’t been under that set-up for too long a time
prior to that date. We didn’'t usually operate on
Sunday. We had been doing it for only three or four
weeks . |
Did you have any written.instrucfiona as to whom to
report to, 1f you saw anything extraordinary on the
scope?
No:
On that particular Sunday morning, you were sleeping
in a small tént almost next to the machine. Was it
any particular type of tent?
It was an officer’s war tent.
Then you had to walk only & few feet to the 270-B?

Yes. .
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How wvas the equipment housed?

It was a mobile unit, mounted on two trucks. The trucks
are vaﬁ-type.

The antenna is the same antenna they have on all 270-B's?
Y&8.

In order to operate the machine, you had to mount the
truck?

We had to unlock the vans and open them.

There was nothing in this van except the machine itself?
That 1is right.

was Elliott doing the actual computation or were you?

I was doing the computation. Elliott was doing the
plotting and keeplng the log.

Whad do you mean by "operating the equipment”?

Operations consist of controlling the movement of the
anteﬁha and reading the information from the oscilloscope,
both on the screen and on its mileage acale;

As you vere operating this thing, you didn‘t see anything
at all until about two minutes after seven. When

seven o'clock came, what did you say to Elliott?

We mentioned the fact that the truck hadn’t arrived

and there was no particular point in closing up and
sitting out in the grass when we could be comfortable

inside.

At about two minutes after seven, you were the first
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to notice anything on the scope?

Yes .,

You noticed it as a blg thing coming up?

Yes.

What dld you say to Elliott when you first saw that
thing?

I don't know offhand. I asked him to look at 1t. I
thought at first there was something wrong with the
squipment .

That was at & range of 136 miles?

Approximately .

You kept observing it to 132 miles and at ;?2 miles
you decided to call?

We reported it in et 132 miles. We had accomplished
2ll the preliminaries to a teleﬁhone conversetion.
Tt tskes a relatively short amount of time to check

the equipment.

- o —— -
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13,509
Can you estimate the time elapsed between 136 miles and
132 miles?
An average airplane travels three miles a minute. It
was about one minute and a half.
Then you called the main siwthboard opsrator. When you
told £hia fellow you had something you wanted to report....
Yes, I called the stitchboard operator and told him I
vanted to report. I asked if there was anyone around
the Information Center. He said they had ail left.
I asked him to find somebocdy.
Do you recell his name?
Yes. Jos McDoneld.
He left the switchboard or did he1call up somebody?
No. He left the board and relayed the information.
Couldn’t he plug in and ring somebody at their quarters?

No. Not with that switchboard; it merely conmscted the

~ various radar stations on the island with the I.C.

' F: You couldn’t have plugged in if you wanted any commanding

officer?
I don't know really how the exchange was set up.
He left his post and found somebody?
Yes. McDonald relayed the information I had given him.,
The officer he spoke to didm't appear interested and I

asked to talk tc him.

Then when you speoke to him, ¢en you recall what you s&l1d?
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13,510

I merely mentioned the fact that there was something
unusual on the ﬁbope both in size and direction. They
were expecting a flight of B-17's that morning from
California. He probably assumed.that was what it was.
The B-17's did come in?

Yes and tﬁey got a hot welcome too.

Didn't you also say that "I have never seen anything
like this in my experience”?

That is right. I said it was the largest formatioh I
had ever seen. |

You said that it was coming in due north and what did
did he answer?

I don't recell exactly. He saild it was all right, that
that was all he wanted to know.

Then you went back to your scope. How had the situa;
tion changed?

The formation appearsed a little closer.

Did Elliott make eany comment and did you try anytdng else?

There was nothing else we could do,

Did Elliott seem to be alarmed?

No, we were Just interested.,

Then you tracked it in to about 22 miles; by that time
the*truck'had arrived.

No. By that time, we had lost it in the psrmanent

distortion.
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13,511
You cut off ths machine?

We looked around a little further for someboldy else and

didn't see anything so we closed down the machine.
Had the truck arrived by that time?

Yes,
Then you got in wib Elliott. He was in back of the truck

and you were up tront with the ériver.

That was sbout right.
Did you mention to the driver what had been puzzling you?

No.
Then you went back to Kawalloa. About halfway back,

you met & similar truck carrying some of your colleagues.

Yes. They wera going very fast baeck toward the unit.

They simply waved?

Je blew the horn and siowed down. We wanted to ask why

they were going back butb they simply blew thelr horn and

went on very fast.

Would you sey thaet was at approximately & guarter TO

eight or about seven thirty?

Tt would have to have Deen about T7:55. That 1s supposed -

1y when the first bomb i‘ell.,

How Dng did it teke you to go from your radar unit to

your base?

It would take about 20 minutes or 25 minutes.

s mile and & helf or two wmiles over & very bed dirt roed.

It was about



h4 We had to go down this dirt road to get to ths highway.
Fs Was it during that mile and a half that the Japanese
. x planes actually struck?
a L I don't know. I1t shouldn't have taken very long. After

P I bst them at 22 miles, it shouldn't have taken them

o

very long to get those last miles.

® § P Can you tell how many minutes elapsed between losing
g | them in the distortion end the arrivei of the truok?
Q 1l As I recall it, not over ~five minutes

0 F: When you got back to your base and the truck drove up,

52 - what dild it carry besides you and Elliott?

L8 Y Nothing. It ceme up for the purpose of bringing us back.
i F: When you reached your base the first thing you saw was

L3 i a group of men looking at the sky?

(& 1 L Tnat 1s rignt. 1Lt. Carcarus was there.

3 Q NDIDNIMSYA INYd § QUYM

Rt S 2 Tfhey a1l hed the information that Pearl Harbor hed been

S attacked end as soon &as you got the information, you
18 turned to Elliott and said: "I bet that is what we saw.”
(¢ || L: Something like that.

ao Then you joined the crowd and they questloned you as

- - o —
— — s S T ——— —

ac to what you had seen?
Yes. We tHhld them what had happened.
What did youa do next?

After a hurried brealkfast, ve put a few things together

and went right back to the unlt. The other crew hai it

-
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13,513
1n.operatian.when.wo got there andi we started taking
shifts.

Each unit nad six men?

Well, six or more.

It could be operated with only two men?

It wasn’'t comfortable. LIwventy-four hour operation
with six men means that you pull a four-hour shift and
at the same time you had to do guard duty. We had %o
conduct the operatiocn, the maintenance, and guard the
equipnent 24 hours a day.

Normally+you didn't have to have any guard.

No.

Was it difficult to operate with only six men when you

didn't have to have & guard?

No. That was all right; it gave everyone something to

do.

On the wey home to your base, you noticed these he&avy
olil clouds?

We noticea this biack oil smoke in the sky. The island
on two sldes 1s mountainous. Down the center is a
plateau vhich starts from the see level area and runs
up graduelly bedween these two ranges of mountains to
the plateau whers the palms grow. On the other gide,
1t goes down approximately 200 feet to the sea again.

Theze clouds wers 3o heavy tchat, by the tims gou zot
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half way to your base, they were visible?

L:i They were visible to us and we knew they were coming
from the harbor.

F: When you saw these o0il clouds, they didnit have any'
particular meaning to you?

L: We thought there might have been some sort of an accident
or a fire.

F: Af'ter you got back to your base, did you get any official
request framanybody to report your own findings on the
scope?

L: No, the story wasn‘t accredited yet.

F: When was 1t first taken notice of officially?

L: It must have been about a week.

Fs Can you recall how Colonel Murphy looked?

Lt He was rather short, heavy set, with graying hair and a
florid complexion.

(At this point Mr. Fraser referred Lt. Lockhart to the

large detailed map of Pearl Harbor, suppiied by the

War Department, ani traced his (Lt. Lockhart's) movements

thereon from Kawalloa base to Opana and return. Lt.

Lockhart also noted position - as of December 7, 1041 -

of the five other radar (271-B's) installations on the

map. )

Mr . Fraser: Thank you, Lieutenant, you have been very
helpful.

Lockhart: I 21 glad to have been of any help.

(Terminst?~n o 21at2o7iew.)

R A L R~ i .

——
-
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13,515
TESTIMONY OF CAPTAIN JOHN M. CREIGHTON

(sworn by the chairman)

Mr. R4ychardason: 'W111 you state ycur name, Captaln, for
the record?

Captain Creighton: My name 18 John M, Creighton.

Mr. Richardson: céptain, your name was brought up into
this hearing in connection with the examination of Admiral
Hart: that 1e, in connectlon with a message received by Ad-
miral Hart whioh had some reference to what has been desig-
nated here as the A-B=C-Do

In that connecticn Sex}ator Ferguson asked that you be
presented as a witness.

I think, Mr. Chairman, with ycur permission and in view of
that faot, we would probably save time if I turned the witnesas
over to the committee to permit the Senator To oconduct the
examination he wishes of this witness,

iThe Chairman: It is entirely agreeable and if th? coun-
sel has turned the witness over to the ocmmittee, the chairman
of the occmmittee will turn him over to Senator Ferguson.
genator Ferzuson: C aptain Crelghton --

Mr. Murphy: I'objeot.

The Chairmun: Well, the objecticn is overruled.

Mr, NMurphy: All right,

genator Ferguson: Captain Creighton, the other day Ad-

mirel Hart stated that y ou had bean the Naval Attache at
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;witneaa Creighton Questions by: Sen, Ferguson

9ingapore ond that you had sent him a message 80MO time on the

, |sixth. Have ycu made & search to ascertain whether ycu codld
!

q 1f1nd that meesage and have ycu found 1t 7

|
i Captaln Creighton: \hen T read in the evening paper on

r
:the day of Admiral Hart's testlimony & record of what you have

l 1ated it meant nothing to me at all, nor oould I res

7 'Just re
'member what he vas referring to, and after thinking about 1%

o || that nigh? and again the nexy morning and still recalling no=

I oalled him

might have meant by hia testimony,

10 thing that he

lup to tell him that I could remember nothing of the sort and

n 94inzepore and many megsages were

1t

i while we wers very busy 1
(3 ceived, at least I could not support hils evidence

I
i4 E*bw rec:1ling the matlero

So he said, "Well, you sent 1t all right because I can

A4 G 'ROLDHIMSVA. MNYd ¥ JuY A

 produce a 0O0DY of it." So I made an appeintment with him this

1 and ha called his office and authorized

|
l
15 ‘
10 !

17 morning at the hote

~hia gecretary to glve me the key to his flle and sent me down

way down 1 picked up a r'eservs

—
D

19 “thare to zet 1t and on the

offioer named John Moser, NOW a Captain on duiy here in the

20 i

21 ! Navy Department, who had been ny sgsilstant in the sixX months
22 | T was in Sin:apore before Pearl Harbor.

23 | Like mysexf he called nothing of the kind either, 80 we
24 || came in tﬁgethﬂr and found the telegram and read 1t and af ter

sy gay that our nsmory 13 no nore oclear

rpading 1¢ L an 3077

- — - — . —
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than before having seen 1it.

Senator Ferguson: But you have the cublegram?

Captaln Creighton: %That is right.

Senutor Ferguson: Would you produce the cablegram?

(aptalin Creighton: I have it here.

Senator Ferguson: Yes, all right, Now, will you read
it into the record?

Captaln Creighton: Yes, sir.

Senator Ferguson: And the number and all that is on the
paze,

Senator Brewster: The date.

Jenator Ferguson: The date and the hour and all that.

The Chairman: Before yru do that may I ask, #enator,
whether the witness is able to i1dentify it as a teiogvam or a
cablegrum that he sent?

Senator Ferguson: Captain Crelighton, do you now identi-
fy thls as a cablegram that you did send on the 6th or 7th?

Captain Creighton: I have no bette; memory of having
seen 1t before than before having seen 1t, but if that sounds
a little odd I will explain, Af you will 7ive me a moment or
two, what we were doing in S4nzapore, for we had two offices

eighteen miles apart, cne in the city attached to the consul-

ate and another in the deck yard.

1 was alone; except for a regerve officer and.a ohiaf yeo-

Questions by: Sen. Ferguson
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Witness Creighten

man. I felt 1t my duty te be so physically acquainted with
everything taking in the dock yard that if contingents of our
fleet came there I oruld guide them to all of the shfps and.
put them in touch with the proper people to get repalirs done
on gune, batterles or anything else.

I was also the rcuting officer for all American merchant
ships in that area and our offio=s in town was constantly
filled wilth merchant oaptaine and shipping azents. We were in
intimate relatlionshlp with the consulate across the hall, whose
shipping adyisor was constantly in our offlce, and begides I
was equipped with specilal passes to get a constant stream of
Amerlcan people nut of airports, where they arrived with dis-
patoches and money and ermetimes pistols whioh they could not
get threrugh the gates, so we were living in a very fast moving
life and because I cannot remember that telegram even 1s not
as lmportant as 1t might otherwise look.

Senator Ferzuson: And ycu do no% purpert to say that
this waa not a telegram sent from yrur offioce undef your au-
thority to Admirul Hart?

Captain Crelighton: Not at all.

Senator Ferguson: 1In fuct, you identify 1t, do you not,
as being a copy of a telegram f rom your office to CinCAF?

The Chaifman: Senator, he has not identified it at all,

Senateor Ferguscn: Well, do ycu identify it as that?

¢ uestions by: Sen.Ferguson
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Captain Creighton: I 40 so on one prerise.
Senator Ferguson: All right, what 1s 1t?7
Captain Creighton: That I have such atrust in the fidel-

1ty of the Navy corrunication syster that I accept thls ae such

a telegram,.
Senator Ferguson: As a genulne telegram?
Captain Creighton: I Ao.

The Chairman: Senator, may I interrupt there for Just a

rinute?

Senator Ferzuson: Yes.

The Chairman: Di4 you ever talk with Adrirsl Hart about
this telegrar since you foundi 1t?

Captain Creighton: Yes, I 111 thls rorning, sirp

The Chalrran: And does he i4entify it as the one that he
recelved and was testifying about the other Aday?

Captain Creighton: He 4oes in that he éai'l, "You will finA

that in ry office" ani Iwent to his offlce ani zot 1t and

here 1t 1s.
The Chalvran: All right.
Senator Ferzuson: All right. Now ; will you reai 1t7
Captain Creighton: Thls is in Decerber 1941,

The Chairran: What date?

Captain Creighton: The tirme of the Aispatch is 06, me ankng

the sixth of the wonth; 1526, wreaning the ‘hour, 3:26 P.M.
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| Wit ness Crelghton Questions by: Sen. Ferguson

Captain Creighton: I 410 so on one prerlse.
S8enator Ferguson: All right, what 1s 1t?
Capt~in Creighton: That I have such atrust in the fidel-

ity of the Navy corrunicatlon system that I accept this as such

a telegram,
Senator Ferzuson:; As a genulne telegram?
Captain Creighton: I Ao.

The Chairrman: Senator, may I interrupt there for Jjust a

rinute?

Senator Ferguson: Yes.

The Chairman: Di4 you ever talk with Adrirsl Hart about
this telegra since you founi 1t7

Ceptain Creighton: Yes, I 111 this rorning, sirp

The Chairran: And does he 1i4entify it as the one that he
recelved and was testifying about the other day?

Captain Creighton: He Aoes in that he éaii, "You will finA

that in ry office" ani Iwent to his office ani1 got it ani

here 1t 18,

The Chalrman: All right.

Senator Ferzuson: All right. Now ;, will you reai 1t?7

Captein Creighton: This 18 in Decerber 1941,

The Chaivrran: What date?

Captain Creighton: The time of the Aispatch is 06, m ankng

the sixth of the wonth; 1528, weaning the ‘hour, 3:76 P.M.

T T R ST 7 T e et | P P R T L TRy e G e
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ington?

It was not

London

13,520

Questionsa by: Sen. Fergusm

Senator Brewster: What kxin4d of tire is that?

Senator Ferzuson: Is that Greenwioh?

Captaln Creighton: Since it is not markel otherwlee I pre-
| gure that it is CGreenwlch tire.

senator Brewster: What time would that be here in Wash-

Captain Creizhton: I 40 not know offhani and1 1t never
came to Washington, but in Slngapore it 'was about 9 P.M. of the
6th and1 also in Manila.

senator Brewster: That would be 9 P.M. of the 5th here?

Captain Crelzhton: Roughly, Yes.

gJenator Brewster: An?4 about 10 o'clock in the morning
unier Washington tire.

Gaptain Creighton: I can't 10 1t that fast.

T™he Chairmmn: It coulin't be 9 Po.M. and 10 A.M. both at
the same timre.

Captain Crelghton: In eny event the telegram care f rom

one aiiress to another, both in the tire zone of Singapore.

aliressedl to Washington ani never care there.

Senator Brewster: Yes.
Capta2in Crelghton: This 18 the telegramr:

"Brooke Popham recelvei sgtuvrday fror War Department

Quote WE HAVE NOW RECEIVED A SSURANCE OF AMERICAN

ARMED SUPPORT IN CASES AS FOLLOWS: AFIRM WE ARE OBLIGED

Ny T 0 = T a e R ‘h-l’.I;'JhLJHJ "-‘h..ﬂ*i‘-. s .
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Witnesg Creighton Questions by: Sen. Ferguson

EXECUTE OUR PLANS TO FORESTALL JAPS LANDING ISTHMUS OF KRA
OR TAKE ACTION IN REPLY TO NIPS INVASION ANY OTHER PART

OF SIAM XX BAKER IF DUTCH INDIES ARE ATTACKED AND WE GO

THE APPARENT INTENTION OF LANDING IN KRA SECOND IF THE

NIPS VIOLATE ANY PART OF THAILAND PARA IF NEI ARE

ATTACKED PUT INTO OPERATION PLANS AGREED UPON BETWEEN

BRITISH AND DUT (H UNQUOTE . *

Thie is marked as having been recelive® 1n Mankla on the
mth of Decerber., The hour 18 not marked.

genator Ferguson: Who 8lgns 1t7 Does it show who g enis

1€7

Captain Creighton: It shows that 1t care fvror "ALUSNOB",

whioh was my cole tltle in SingapoTes.

genator Ferzuson: To whom 1

Captsin Crelghton: To Cormanievr-in-Chief, Aslatlc Fleet,
Airiral Hart, -

Senator Ferguson: That would be AAmiral Hart?

Captain Crelghton: Yes, 81r.

genator Ferzuson: And he was in Manila?®

Captain Crelzhton: That 1s t rue.

Senator Ferguson: Now, the firgt name usei, - what 18 g /8
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. Witness Creighton Questions by: Sen.Ferguson
2 Pophar? |

3 Captain Crelghton: Brooke-Pophar.

4 Jenator Ferguson: Brooke-Popham?

5 & n tain Creighton: XYes.

G senator Ferguson: Who was he?

7T Gaptn.in Creighton: Brooke~-Pophamr was an Alr Mavrshal who
3 was at thé gare tire in ocoprrani of the Royal Alr Force in

e Malaya andt of the British Arery Forces.

10 ‘ genator Ferguson: You were personally acquainted with him?
11 Captain Crelghton: Not well at all. There was 1in a 11l1-
12 tion to myself in Slnzgapore a Colonel in the U, S. Arry namred

|

13 || Franois G. Brink. AB Brink was an Army of flcer, he was between

11+ |l us the person to consult with Brooke-Pophar ani not I, Who

|

15 || was there for 1laison with Adriral Geoffrey Layton, the Britlsh

~ 0 VOTDHIMEBAW .JUAS A ORAW

e

16 Navy comrmranier.

£7 ) genator Ferguson: You were 1iaison or naval attache to

18 whor in Sinzaporefl

Lo Captain Creighton: Well, the right title was naval Ob-

o —

20 1 gBrvVver.
1
Lo genator Ferzuson: Navsl observer?
22 Captain Creizhton: Ani Yy business there was to keep 1n

@) 11aison with the Britlsh aAdriral but not with Brooke-Pophan.

9denator Ferzuson: Parion?

| Gptain Orelghton: I say not with Brooke-Pophar.
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Witness Creighton Questions by: Sen.Ferguson

Senator Ferguson: The Airiral was Adriral Phillips?

Captain Creighton: AAmirsl Phillips arvivedl in Malaya only
three or four or five 1ays before he was kille1 in the Prince
of Wales. His predleocessor was Sir Geoffrey Layton aniafter
the 1eath of AAriral Phillips, Adriral Layton, who was pm;
parel to depart, reassuredl ocormani of the naval forces there.

Senator Ferguson: When 114 you core to the concluslon
that the Japs were going to attack gsormewhere on the 6th or the
7th?

Captain Creighton: On the nizht of -- now, I rust guess
at sorething which there 18 no 14f ficulty in establighing else-
where. The 4th or the 5th of Decerber we recelvedl a report in
Malaya which hai core, we were tol1, fror the pllot of a
British reconnaissance alrplane whose Auty it was to fly fror
a certain point in northeast of Malaya on a regular patrol up
towaris Slamr.

The report reaching me was that on his passaze over that
area in the late afternoon he ﬁa‘l encountered a large ooOnvoy
of what looked to him llke transports, geveral ol41 battleshlps,
an alroraft car-ier ani atteniant 4estroyers. They were heaied
west and almost south of the south point of Slarm.

The t'eport'sai-'l further that when he went ocloser in his

plane to observe ther that Japanese fighter planes care up off

the 1eck of the carrier eni went straight at hir, making 1t
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Witness Crel zhton Questions by: Sen.Ferguson

perfeotly evident that they would keep hir fror approaching

the convoy. That is when we presurel that one of t he follow-
ing things wouldl ocour. Whether after pightfe=ll they woul 1
continue west to the Kra Peninsula, north of Malaya, or shift
northwest toward Bangkok, towari which many threats hal been

maie recently, we could not tell. Seo when you ask me when

| I thought sorething would happen, that 1s when I concludied
that.

Senator Ferguson: I think you enswered ry question.

Now, when 111 you know ov receive word that they were Z0-
ing to attack fthe Kra Peninsula? They _u& attad& the Kra
Peninsula, 1141 they notT? '
| Captain Creilghton: They 1119,

genator Fevguson: They U, Well, when 414 you first
know that?

Captaln Creightcen: I 411 not know 1t until the sare night
that Singapore was bombed, when word reached us tthat the
Japanese were Alserbarking troops ani supplies not only at
Khota Baru but at a harbor the nare of which I think is Petani,
on the Kra Peninsula, just to the north of the Malayan bounfi-
ary. In other woris, I heari 1t when the whole worlil knew
1t ani1 not before that.

Senator Ferguson: Had you ever ~»go0eivedl any wori as to

what Armerica’s policy was, other than the wordl that you sent

2 s N ¥ e e
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Witness Crelighton

here, the one that Yyou have reai, inmee there was a Japanese
attaok unon the British and/or the Dutch in the Netherlanis
Lgst Indles?

Captain Crelghton: I ha4d not.

gengtor Ferzuson: You had no wori as %o what our polloy
wag other than containedl in this meséage?

Captsaln Creighton: I hail not an? this itself 1 a mratter
of hears&y -

genator Ferguson: Yes, but it cores to you fror a comrman A=
er that you were taking information fror in SingapoOTe.

Captaln Crelghton:- That is a presurptilon that is not
justified by Yy knowledAge. Jif one reade the opening phrase
here 1 'io not blare you for thinking so, butl actually, looking
at this with the wisdor that one has now andi which he harAily
| hal then, I pust tell you that I never knew Brooke- Fophar in-
| tirately enough TO have receivel from hir Aireotly such 1in-

forration as thie, novT 114 I vecelve t hils inforrmation iirectly

fror hir,

Senator Ferguson. Where 114 you el the information?

Captzain Creighton: 1 ar gorry to tell you that I haven'?t
the faintest 1iea at the moment to be gble to t ell you who. *

Brooke- Pophar haid told that to -- who told me t hat Brooke-

Pophar ha? +ol4 hir of those thingZse.

'i epator Targuson: Well, you wired At as a fact to the
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Witness Creizhton Questions by: Sen.Ferguson

Asiatic Corranier-in-Chidf?
Captain Creighton: If the lan3juage had been as long as
a legal 1ocurent invites, but that the Navy rules out in tele-
graphing, it might be that all of that right have been put
in there that somebody told me that somreboAy ha1 sail seomre-
thing.
Senator Ferzuson: Do you know what oofe it was sent in?
Captain Creighton: Will you TwTepeat that?
genator Ferguson: Was it sent in the Navy Code to Ad-
miral Havrt?
Captain Creighton: I can't tell fror this text but Iam
confiient that 1t was.
senator Ferguson: It would be sent as a secret ressaze?
Captain Creighton: Of course.
Senator Ferguson: Did you know as to whether or not the
Japanese were intercepting anl transglating any of your mes-
|| eages?
' Gaptain Creighton: I UA not k.nonf it an1 I presured that

they were not.

| genator Ferguson: You were actlng on t hat ,assumption

| when you sent mesgsages 7
Captain Creighton: Of course.

Senator Ferguson: Have you ever seen the note ort he

ressaze that Adriral Hart sent to Washington after he receive?
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Witness Crelighton Questions by: Sen.Ferguson

2 || Astatic Corranier-in-Chidf?
3 Captain Creighton: If the lanzuage haA been as long as

4 a legal 1ocurent invites, but that the Navy rules out in tele-
5 graphing, it might be that all of that might have been put

8 in there that somebody tol4d me that goreboily had sall somre-

7 thing.
8 Senator Ferzuson: Do you know what coie it was sent in?
= Captain Creighton: Will you wTepeat that?

10 genator Ferguson: Was it sent in the Navy Codle to Ad-

% 11 miral Havt?

. % 12 Captain Creighton: I can't tell fror this text but I arm
; 13 | confiient that it was.
E 14 l genator Ferguaon: It would be sent as a secret messaze?
: L Captain Crelighton: Of course.
n 16 || Senator Ferguson: Di4 you know as to whether or not the

17 || Japanese were intercepting ani translating any of your mes-

18 || gazeg?
18 : Gptain Creighton: I 114 not kxnow it an1 I presured that

e0 they were not.

el I genator Ferguson: You were aoctinz on t hat ,assumrption

22 | when you sent messages 7
el Captain Creighton: Of course.

“4 : Senator Ferguson: Have you ever seen the note ort he

25 || pessaze that Adriral Hart aent to Washington after he recelvel
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Viitness Creighton Questions by: Sen. Ferguson

your message’
Captain Creighton: No, sir.

genator Ferzuson: I show you exhibit 40,

Captain Creighton: I have real it, sir.

3enator Ferguson: I wlll now ;sk you again, have you
ever learnedl of that?

Captain Crelghton: I 40 not unierstani your question.

Jenator Ferguson: Dil you ever hear of that before you

saw 1t here today?

Captein Crelghton: Yes, in a newspaper the Aay before
yesteriay, but prior to that, no.

Senator Ferguson: Not prior to that. Do you know of any
other messageg you sent fror, say, the 4th to AAriral Havrt in
ﬂelﬁtion to an attadk, or that might help us heve?

Captain Crelghton: I know of no other mwessaze related
to this as a matter of policy, for exarple, nor except for
ry telling about the convoy coring west around the gouth enq
of Siar, anything about a porteniing attack.

Senator Ferzuson: You say you U1 sen1 the inforration
that you obtained about the fizhter planes 1eavwing the Aeck?

Captain Creighton: Yes.

genator Ferguson; And what you have related. That was

all wired to “Amiral Hart?

Captsin Crelghton: Yes, It was, accorilng to mf PEemroTy,
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Witness Crelghton Questions Dby: S8en.Ferguson

| also gent to Alriral Kirrel anl the Navy Departrent.

Senator Ferguson: Doyou have coplies of t hose messages?

Captain Creighton: When we l1eft Singapore, Senator, 1t

* 1ooked so much as though 1t were going to fall prorptly that

| we burned everything we hai exoept a srall foliew of the mroset
recent wessages which I carried out to Java ryself ani slx
or geven weeks later we WeTe beinz Ariven out of Java anq

leaving on & night when you either left or 4141 not 2O away,

we burnedl everythinz else e xcept a further group of 4ispatohes

pore to help mwe rererber or tle to or rejuvenate a mwemrovTy

of those thinzs.

Senator Ferguson: Now, would you know on whatl 1ay that
Y you sent to A qpiral Hart the message of what the Britlsh
planes hai agoevrtained in the Gulf of Sliam?

Captain Crelghton: I 40 not, sir, but I 4o not think oy
rerory ie necessary to 1eterrine it. I ar Buve t hat the mre e~
gsage I sent was received in the Navy Departrent ani can be

found here.

Il Senator Ferguscn: (bunsel, 1o we have that messaze? I

hail not seen 1to

| Mr. Richardison: I he ven't seen 1t.

genator Ferguson: Comranisew Baecher?

Comranier Baesher: I never haari of it before, Senator,

RO SR, T PN ¥ L e e T

e el T s




13,529

Witness Crelighton Questions by: Sen.Ferguson
B . The Chairwan
2 Senator Ferguson: Well, will you look itxp ani try to
|
@ 3 ||proiuce 1t?

4 Comrander Baecher: Very well, sir.
5 Senator Ferguson: I think that 1s all, then.

8 The Chalrman: Captain, 414 you know t his man Brooke-Pophar

7 of whor you speak?

8 ‘ Captain Creighton: I knew hir only to this 1egree, siv,

o || that he was the most important mili tary figure in Malaya ani

10 || while it was my house rate’s Auty to know himw well, since they

E 1t || were both Arry officers and that was the business of Colonel
. g 12| Brink, my house lmate. I saw hir at seﬁral onferences, veally,

% 13| after the war.

E & | The Chailvman: What was his title, if you know?

: e .l Ceptain Creighton: Well, I know hie proper title 1n the

n

!
N |R*A:F. It was Alr Marshal,
e II The Ghaivman: Air Marshal. He 411 not tell you thig, he

o 1141 not give you this information or this rumor or whatever 1t

e l' wae that you wired to Admiral Havt in person?

s Captain Creighton: He 411 not, sir.

- The Chairman: He 4111 not tell you that?

Gptain Creighton: He 414 not.

e The Chalrran: Sorebody else told you that he haid been told
24

that 7
25

i (aptain Crelzhton: He coulin’t have because I was never in |
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Witnese Creighton Questions by: The Chalvrran

a private circurstance with the Alr Marshal.
The Chairrman: I U1 not get that.
Captain Creighton: I say I hail not, sir, nov w=8 I ever
in a oirocurdtance wheme he ould have.
The Chairman: Yes. Well, now, 111 Adriral Sir --
Captain Creighton: Geoffrey Layton.

The Chairman: Admival Sir Geoffrey Layton, 411 he ever

| give you this inforration or anything like 1t?7

Captain Creighton: He 4141 not, glr.

The Chairman: Do you krow or recall who 1t was who tol1
you that he had got ten this fronm soreboly, the substance of
what you wired to Adriral Hart?

Gptain Creichton: I 4o not.

The Chairmsn: You 40 not?

Captain Creighton: I Ao not, gir, I Y not know, 8ir.

The Chairman: You don't know where he got 1t?

(aptain GCreighton: No, I A0 not,

The Chalrman: You 1o not know how many hanis it hal gone
throuzh before it got to you?

Captain Creighton: I o not, 'Bln

The Chalrrwan: So that when 1t got to you 1t was really

nothinz wrore .tha" TUTOT?

Captain Creighton: That 18 right,
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{Witness Ccreighton Questions by: The chairman

The Chairman: But you thought 1t your duty to pass

| that on to Admiral Hart, for whatever it was worth?

captein Creighton: T might say, sir, when I went to
Manila enroute to Singapore 1t was plain to me, in belng
on Admiral Hart's flagshlp for ahout six weeks, in & course
of education going to Singapore, at least he felt he vas
constently suffering from a 1ack of information from home,
and T felt i1t my duty, wherever I was, to try to give him
any current information or reports I recelved.

The Cheirmen: Even 1if that information did not come
from home?

Captain Creighton: of course.

The Chairmsan: You J:-ea.l‘j.ze;l of course, as a Naval

| officer, that a pollcy involving whether we were going to

assist Britain in a contingency red to come from Washington
and not London?

Captein Craighton: of course I do.

The Chairmen: This so-called rumor, OF information,
or report, or whatever it was, that lMr. Brooke~Popham was
said to have gotten from the British War Department in London,
you have no vay of knowing how reliable that was as it came
out of London to him, or from what source 1%t came?

Captain Creighton: 1 nave none. I did not know that

lBrooke-Popham actually s3ald this.

|
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. Witness Creighton Questions Dby: The Chairman

“ The Chairman: You did not know whether the fellow wvho

| gave him the information, o1 umor, 1mew what he was talking

‘ about either?

ﬁ
' Captain Creighton: I did not.
l

The Chairman: Admiral Hart has testified that based

upon your message to him he wired washington, the Chief of
J

i

| Naval Operations, that he had gotten this message from you
and that he had received no corresponding jnstructions from
| the Navy Department here, and that he received no reply to
that message.

captain Creighton: Yes.

The Chairman: Wwould that indicate to you, whatever
this information may have been, or whatever rumor or statement
may have come out of London, was or was not authentic insofar
as any commitment of the United states Government to Great
Britain in any of the contingencles were concerned?

Captain Creighton: T would think, sir, even if the
Navy 'Depa.rtment were perfectly sSure that the report had no
substance, that they would, 1n time, have told Admiral Hart
their conclusions.

The Chairman: In the meantime, though, the war took
place immediately, the attack on Pearl Harbor was almost

on it at the time that you sent this message?

Captain Creighton: That 1s correct.
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